
Úvod do roku 2016 
Pokud bych chtěla rok 2016 vystihnout jedním slovem, nebylo by to snadné. Byl to rok voleb do 

zastupitelstev krajů, rok plnění dalších bodů volebního programu (rekonstrukce povrchu hřiště u 

základní školy, rozšiřování počtu parkovacích míst na sídlišti v Mokré, příprava na budování 

spojovacího chodníku v Horákově), rok oslav (40. výročí sloučení Mokré a Horákova), rok obnovy 

vozového parku obce...  

 

Volby do zastupitelstev krajů 7. – 8. října 2016 

V rámci obce Mokrá-Horákov byly ustanoveny tři volební okrsky (stará Mokrá, sídliště a 

Horákov). 

Voleb se účastnilo 42,5 % oprávněných voličů a výsledky byly následující: 

1. místo ANO 2011    205 hlasů   21,83 % 

2. místo KDU-ČSL    180 hlasů   19,16 % 

3. místo ČSSD     169 hlasů   17,99 % 

4. místo ODS      58 hlasů    6,17 % 

5. místo koalice SPD a SPO    52 hlasů    5,53 % … 

 

 

1. Kap. Činnost obecního zastupitelstva, hospodaření obce, činnost rady  

a komisí, OÚ 

 
Složení obecního zastupitelstva a obecní rady v roce 2016 

Koncem roku 2016 došlo ke změně ve složení zastupitelstva. K 23. listopadu 2016 složil svůj 

mandát 

pan Jaroslav Divácký. Ve funkci člena zastupitelstva jej nahradil pan Marcel Kadák, který složil 

slib 

zastupitele na jednání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov 15. 12. 2016.  

 

Složení zastupitelstva koncem roku 2016 

1. Miroslav Barták    ČSSD, člen rady, člen finančního výboru 

2. Ing. Vlastimil Boudný   KSČM, předseda kontrolního výboru 

3. Jaroslav Divácký   Změna, člen zastupitelstva   

4. Oldřich Drápal    Sdruž. nezáv.  kandidátů, člen rady, předseda sport. komise 

5. Ludislav Harašta   ČSSD, člen zastupitelstva, člen finančního výboru 

6. Petr Horáček    ČSSD, člen zastupitelstva 

7. Michal Janků    Sdruž. nezávislých kandidátů, místostarosta 

8. Martina Klinkovská   ČSSD, předsedkyně kulturní komise 

9. Ing. Tomáš Koutný   KDU-ČSL, člen rady 

10. PaedDr. Eliška Rotreklová  KDU-ČSL, předsedkyně sociální komise 

11. Aleš Ryšánek    ČSSD, starosta 

12. Ing. Kateřina Rubínová  ODS, členka stavební komise 

13. Ing. Monika Skotalová  Sdruž. nezávislých kandidátů, členka ekologické komise 

14. Ing. Barbora Švehlová  Sdruž. nezávisl.  kandidátů, předsedkyně dopravní komise 

15. Mgr. Martin Vojtěch   ČSSD, předseda finančního výboru 

 

Jednání Zastupitelstva obce Mokrá-Horákov v roce 2016 

10. veřejné jednání        26. 1. 2016 

11.          26. 4. 2016 

12.          21. 6. 2016 

13.          28. 6. 2016 

14.          20. 9. 2016 

 

Odměny za výkon funkce člena zastupitelstva obce, člena rady obce, člena, popř. předsedy 

výboru či komise 

Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schválilo v souladu s Nařízením vlády č. 52/2015 výši 

měsíčních odměn za výkon funkce člena zastupitelstva obce, člena rady obce, člena, popř. předsedy 

výboru či komise od 1. 2. 2016 takto: 

 
a) člen zastupitelstva obce        559,-Kč (navýšení o 19 Kč) 

b) člen rady obce   1.346,-Kč (navýšení o 46 Kč) 

c) předseda výboru ZO  1.159,-Kč (navýšení o 39 Kč) 

d) předseda komise RO  1.159,-Kč (navýšení o 39 Kč) 



e) člen výboru ZO     373,-Kč (navýšení o 13 Kč) 

f) člen komise RO     373,-Kč (navýšení o 13 Kč) 

s tím, že uvedené odměny se při souběhu funkcí sčítají. 

Koncem roku 2016 došlo k opětovnému navýšení měsíčních odměn za výkon funkce zastupitele s 

účinností od 1. 1. 2017. Po úpravě vypadá tabulka následovně:  

a) člen zastupitelstva obce     599,-Kč 

b) člen rady obce   1.441,-Kč (navýšení o 95 Kč) 

c) předseda výboru ZO  1.242,-Kč (navýšení o 81 Kč) 

d) předseda komise RO  1.242,-Kč (navýšení o 81 Kč) 

e) člen výboru ZO   399,-Kč (navýšení o 26 Kč) 

f) člen komise RO      399,-Kč (navýšení o 26 Kč) 

 

Příjmy Plánované     Po rozp. opatř. 

0000   Daně, poplatky, dotace, příspěv. na žáky-Vel.         31 800 000            35 136 200 

0000   Dotace na MŠ přírodní zahrada                  823 800 

0000   Dot. na integr. osob, rozvoj obce, zkval. služ.                  129 000 

0000   Příspěvek na archiv a spisovnu SÚ                    80 000 

0000   Dot. na chod. Horka, auto JHSD, sl. obce               1 098 000 

0000   Dotace na volby                    66 000 

2119    Lom – těžba           1 500 000              1 300 000 

2321   Odvádění a čištění odpadních vod                      2 000 

3111    MŠ – přírodní zahrada – nedodržení termínu                  337 000 

3113    Dotace z ČMC pro ZŠ                  100 000 

3314    Obecní knihovna                20 000                   33 000 

3326    Kaple                      1 500 

3326    Kaple Mitrovských – dar na zvon                    43 000 

3319    Kulturní vystoupení                20 000                   20 000 

3341    Hlášení místním rozhlasem                  3 000                     3 500 

3349    Inzerce ve Zpravodaji                  8 000                     8 000 

3392    Kulturní dům                50 000                   50 000 

3392    Fin dar ČMC na kulturu                  400 000 

3399    SPZO – ples, příj. z hodů,                 73 800                   73 800 

3399    Dar IMOS, ČMC, COMIMPEX, TASY                    53 000 

3412    Sportovmí zařízení v majetku obce                31 200                   33 700 

3412   Koupaliště - služby                    60 000 

3412    Oranžové hřiště u ZŠ                  600 000 

3419    Fin. dar na sport ČMC                  100 000 

3429    Senior klub Mokrá – dar ČMC                    20 000 

3612    Nájem z bytů, služby              520 000                 520 000 

3613    Nebytové prostory, služby              650 000                 708 000 

3631    Veřejné osvětlení                      5 000 

3639    Pronájem a prodej pozemků, služ.,               220 000                 290 000 

3639    Prodej pozemků pod FTV, prodej traktoru               2 319 000 

3722    PDO – sběrný dvůr, zpětný odběr elektro                60 000                   60 000 

3725    Eko-kom (tříděný odpad)              180 000                 240 000 

3745    Veřejná zeleň                    12 000 

4351   Pečovatelská služba + DPS nájem z bytů              830 000                 862 000 

5512   Hasiči                      7 000 

6171    Obecní úřad                15 000                   25 000 

6310    Úroky, dividendy, fin. operace                15 000                   10 500 

6330   Převody vl. fondům – soc. fond              200 000                 250 600 

Tř. 8   Financování                 

Celkem         36 196 000            45 880 600 

 



Výdaje    Plánované     Skutečné 

1032    Lesy – pěstební činnost                20 000                   28 000 

1036    Činnost lesního hospodáře                15 000                   15 000 

2212    Silnice           1 000 000             1  119 000 

2219    Chodníky, parkoviště           1 750 000              3 200 000 

2221    Dopravní obslužnost              300 000                 210 000 

2310    Pitná voda              400 000                   50 000 

2321    Odvádění a čištění odpadních vod           3 500 000              3 480 000 

3111    MŠ – provoz           1 100 000              1 100 000 

            MŠ – oprava budovy, nová třída              200 000                 320 000 

            MŠ – doplatek na rek. přír. zahr.                  710 000 

3113    ZŠ – provoz            3 000 000             3  480 000 

            ZŠ – energetický audit                    10 000 

            ZŠ – bazén           3 000 000                           0 

3231    ZUŠ                70 000                   92 100 

3314    Obecní knihovna              800 000              1 165 000 

3319    Kronika, kulturní vystoupení                80 000                 103 000 

3326    Obn. hodnot kult., hist. povědomí, zvon              100 000                 120 000 

3341    Rozhlas a televize              130 000                 130 000 

3349    Zpravodaj              250 000                 330 000 

3392    Kulturní dům              450 000                 850 000 

3399   Záležit. kult. a církví (SPOZ), víceúč. sál              450 000                 500 000 

3399   Oslavy 40. výročí slouč. obce – dot. z JMK                    75 000 

           Oslavy                  110 000 

3412   Hřiště u ZŠ, šatny FC, tenis. šatny,  koup.              700 000              2 420 000 

           Koupaliště                  270 000 

3419    TV              600 000                6 90 000 

            Inv. příspěvek TV – bourání tenis. šaten               1 880 000 

3421    Čin. dětí a mládeže, spoluúč. dotací              100 000                 273 900 

3429    Senior kluby+spolky                 92 000                 112 000 

3612    Bytové hospodářství              160 000                 240 000 

3613    Nebytové prostory              550 000                 710 000 

3631    Veřejné osvětlení              770 000                 770 000 

3633    Inženýrské sítě – přeložka plynu                    70 000 

3635    Územní plánování              120 000                 490 000 

3636    Územní rozvoj - mikroregion                41 200                 105 300 

3639    Veřejně prospěšné práce           3 000 000             3  150 000 

3721    Nebezpečné odpady                12 800                   22 700 

3722   Pevný dom. odpad a sběrný dvůr, nakladač           1 800 000              3 515 000 

3725    Tříděný odpad, nový kontejner              500 000                 540 000 

3745    Veřejná zeleň              700 000                 630 000 

4351    DPS – vstupní brána, opravy              750 000                 900 000  

5212    Ochrana obyvatelstva                40 000                   40 000 

5311    Bezpečnost a veř. pořádek - služby              100 000                 350 000 

5512    Hasiči – spoluúčast při nákupu vozidla              300 000                 780 000 

5512    Hasiči na nový automob. z JMK a MV                  723 000 

6112    OZ           1 800 000              1 800 000 

6115    Volby do ZK JMK                    66 000 

6171    OÚ, Stavební úřad – internet. zabezpečení           6 300 000              6 780 000 

6310    Výdaje z fin. operací                25 000                   25 000 

6320    Pojištění majetku obce              120 000                 120 000 

6330   Převody vl. fondům - SF              200 000                 250 600 

6399    Fin. operace, daň z příjmu PO, DPH              800 000                 960 000 

6402    Finanční vypořádání minulých let   

Celkem         36 196 000            45 880 600 

Pozn. Nemalou položkou na straně příjmů do obecního rozpočtu nejen v roce 2016, ale i v tom 

následujícím by se měl stát příjem z prodeje areálu bývalé vojenské hlásky v Horákově.  Pan Tomáš 

Novotný zaplatil obci za pozemek, na němž jsou umístěny fotovoltaické panely v rámci areálu 



bývalé hlásky v Horákově, 1800 tis. Kč. Pět milionů Kč z prodeje ze zbývající části areálu půjde až 

do rozpočtu za rok 2017.  

 

Největší investiční akce roku 2016 

Dokončené investice: 

1. Pořízení auta zn. Volkswagen   

2.465.660,40 Kč, bezúplatný převod z Krajského ředitelství Policie ČR, 

 

2. Modernizace a rozšíření sběrného dvora 

k 31.12.2015       49.000,00 Kč 

Za rok 2016  1.884.626,00 Kč (nakladač - 1.750.382,00 Kč, kontejnery - 183.244,00 Kč) 

Celkem           1.933.626,00 Kč 

 

3. Kompletní rekonstrukce sportovního hřiště s umělým povrchem u ZŠ Mokrá – tzv. Oranžové 

hřiště 

Na svém lednovém zasedání Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schválilo přijetí finančního 

příspěvku od Nadace ČEZ ve výši 600 tis. Kč na rekonstrukci hřiště s umělým povrchem u základní 

školy. Příspěvek odpovídá 50 % předpokládaných nákladů. Ve výběrovém řízení zvítězila firma 

Prostavby, a.s. Rekonstrukce probíhala během letních měsíců a dle požadavků školy byl na hřišti 

položen tzv. trávník třetí generace. Dodavatel stavby – Prostavby, a.s., Otnice, celkové náklady 

1 170 400 Kč. 

 

4. Pořízení automobilu FORD pro SDH   

Zdejší hasiči mohli díky účelové dotaci ve výši 713 950 Kč pořídit nový automobil. Obec 

dofinancovala nákup vozu, jehož celková cena se vyšplhala na 1.053.129,00 Kč. 

 

4. Přírodní zahrada u MŠ Mokrá  

k 31.12.2015     2.785.549,50 Kč 

Dotace: 2015 :      1 529 698,50 Kč 

Investiční akce s názvem Přírodní zahrada při MŠ Mokrá-Horákov, kterou na základě smlouvy o 

dílo realizovala obchodní společnost H-REKULTIVACE, a.s., Chomutov, byla podpořená formou 

dotace z  programu Ministerstva životního prostředí ČR. Značnou časovou prodlevou při realizaci 

a předání díla ze strany zhotovitele byla obci způsobena „škoda“, která vznikla nemožností čerpat 

přislíbenou dotaci (akce nebyla dokončena a uhrazena do 31. 12. 2015). Obec převzala k 6. dubnu 

2016 zahradu a na 11. veřejném jednání ZO zastupitelé schválili následující postup. S firmou H-

REKULTIVACE, a.s., Chomutov by se obec dohodla na mimosoudním vyrovnání. Obec by uhradila 

společnosti H-REKULTIVACE, a.s., zůstatek fakturované ceny díla (částku 657.688,- Kč), ponížený 

o smluvní pokutu v celé výši (336.645,- Kč) a do doby odstranění vad a nedodělků díla rovněž o 

zádržné (10 % z celkové ceny díla). Společnost H-REKULTIVACE, a.s., by poskytla obci 

bezúplatné plnění provedením výstavby oplocení školní zahrady (v hodnotě 100.000,- Kč) a další 

bezúplatné plnění (v hodnotě 100.000,- Kč). V případě splnění všech těchto podmínek  by obec 

neuplatňovala vůči společnosti H-REKULTIVACE, a.s., nárok na náhradu škody. 

Firma H-REKULTIVACE ovšem na návrh obce nepřistoupila a jednání probíhala až do září roku 

2016. Na 14. veřejném jednání nakonec schválili zastupitelé uzavření dohody o narovnání mezi 

obcí a zmiňovanou firmou. Podle této dohody nakonec obec doplatila společnosti H-

REKULTIVACE částku 321 034 Kč, což je rozdíl mezi původním zůstatkem fakturované ceny díla 

(657 688 Kč) a smluvní pokutou ve výši 336 645 Kč. 

 

Za rok 2016          730.838,93 Kč 

Dotace za rok 2016      823 778,90 Kč  

Celkem       3.516.388,43 Kč 

 

4. Likvidace starých tenisových šaten 

V rámci přípravy výstavby nových tenisových šaten bylo nutné nejprve odstranit ty dosavadní, které 

byly původně postaveny v souvislosti se spartakiádou v roce 1984. Odpad ze stávajících šaten 

obsahoval azbest, a tak jejich likvidace přišla na 264 385 Kč. 

 

5. Zakoupení traktoru UJ Starjet 4x4 s příslušenstvím pro potřeby pracovní skupiny    

222.700,00 Kč 

 

Další investiční akce roku 2016 

1.  Pořízení nových posuvných regálů do archivu OÚ 

144.861,20 Kč 



 

2. Propojení počítačů na OÚ Mokrá-Horákov   

125.512,00 Kč 

 

3. Oplocení zahrady MŠ Mokrá-Horákov      

101.705,34 Kč 

 

4. Výměna vstupní brány k Domu s pečovatelskou službou v Horákově    

93.167,58 Kč 

 

5. Zakoupení cvičebního prvku pro dospělé poblíž Základní školy Mokrá 

86.412,00 Kč 

 

6. Doplnění kamerového systému pod Horákovem 

82.270,32 Kč 

 

7. Instalace vzduchotechniky předsálí Kulturního domu v Horákově  

82.270,32 Kč 

 

8. Rekonstrukce archivu OÚ Mokrá-Horákov 

69.799,50 Kč 

 

9. Pořízení speciálního vysavače pro čištění koupaliště    

55.660,00 Kč 

 

10. Výměna rozhlasové ústředny na OÚ  

55.450,72 Kč 

 

11. Úprava stání na kontejnery ve „staré“ Mokré       

30.347,45 Kč 

 

12.  Umístění nové pergoly na koupališti  

24.539,77 Kč 

 

13. Investice do nového zabezpečovacího systému na koupališti       

23.359,05 Kč 

 

14. Poplatek za právo stavby skalní stěny u koupaliště   

12.979,00 Kč 

 

15. Zdokonalení zabezpečovacího systému na OÚ Mokrá-Horákov 

k 31.12.2015     66 946 Kč 

Za rok 2016             10 416 Kč 

Celkem        77 362 Kč 

 

Kromě výše uvedených investic vydala obec Mokrá-Horákov cca 1,3 mil. na zakoupení ostatního 

drobného majetku a odepsala majetek v hodnotě cca 880 tis. (např. staré zabezpečovací zařízení na 

OÚ, rozhlasová ústředna, traktor, radlice, vlečka). Došlo také k přecenění objektu bývalé vojenské 

hlásky asi -92 mil. Kč. 

 
Nedokončené investice: 

1. Parkoviště Mokrá-sídliště (poblíž domu Mokrá 331) 

Ve výběrovém řízení zvítězila firma Přemysl Veselý, stavební a inženýrská činnost s.r.o. Stavba 

probíhala v letních měsících.  

za rok 2016  2 159 750,72Kč 

Stavba je součástí dlouhodobě připravovaného a postupně realizovaného plánu zlepšení dopravní 

obslužnosti na sídlišti. Navržené úpravy stávajících komunikací a zpevněných ploch zahrnují 

dobudování bezpečné pěší trasy pro obyvatele a zejména pro děti k základní škole, zvýšení počtu 

parkovacích stání a jednosměrný (a tedy plynulejší a bezpečnější) průjezd vozidel. Plochy pro 

parkování vozidel jsou navrženy tak, aby nedocházelo k zásadnímu zmenšování travnatých ploch 

na sídlišti a nebyly káceny vzrostlé stromy.  

 

 



2. Územní plán obce  
Za rok 2016 investovala obec do územního plánu celkem 463 550 Kč. Plánované dokončení 2018.  

 

3. Zajištění skalní stěny poblíž odbočky ke koupališti 

Náklady na sanaci skalní stěny u odbočky ke koupališti se celkově vyšplhaly téměř k 450 tis. Kč. 

 

4. Chodník přes les Horákov – Horka  

Jedním z bodů programového prohlášení stávajícího zastupitelstva bylo zbudování chodníku, který 

by zkracoval cestu od autobusové zastávky pod Horákovem na Půllány. V roce 2016 si přípravné 

práce vyžádaly cca 200 tis. Kč. 

Pozn. Přislíbená dotace z Jihomoravského kraje bude čerpána až v roce 2017. 

 

5. Komunikace k požární zbrojnici Mokrá 

Úprava komunikace k požární zbrojnici v Mokré přišla na 162 tis. Kč. 

 

6. Rekonstrukce vjezdu u Domu s pečovatelskou službou Horákov 
V souvislosti s výměnou brány k Domu s pečovatelskou službou Horákově došlo i k celkové 

rekonstrukci vjezdu (cca 107 tis. Kč). 

 

7. Zpevnění komunikace sídliště – TASY 

Během posledních dvou let vložila obec asi 143 tis. Kč. do zpevnění komunikace mezi sídlištěm a 

firmou TASY. Tato komunikace by měla mimo jiné sloužit jako přístupová pro těžké mechanismy 

zajišťující výstavbu 11 rodinných domků v lokalitě Němkyně (viz dále developerský projekt). 
 
8. Víceúčelové volnočasové hřiště pod Horákovem 
Projektová dokumentace k víceúčelovému hřišti pod Horákovem stála necelých 75 tis. Kč. 

 

9. Komunikace Horákov-Půllány 

V rámci přípravy výstavby komunikace obec již vykoupila pozemky a nechala zpracovat 

projektovou dokumentaci. Zatím si akce vyžádala cca 420 tis. Kč (2016 – asi 40 tis. Kč) 

 

10. Veřejné osvětlení zkratka Horka Horákov 
Jako počáteční fázi budování zamýšleného chodníku na Půllány v Horákově lze chápat umístění 

lamp veřejného osvětlení poblíž hřiště pod Horákovem (celkové náklady – přes 77 tis. Kč.) 

 

11. Pergola v Kulturním domě v Horákově 

Také na dvoře Kulturního domu v Horákově byla v roce 2016 instalována nová pergola (45 tis. Kč) 

 
12. Přeložka plynovodní přípojky Horákov-Půllány  - 34 tis. Kč 
 
13. Inlajnová dráha a hřiště BMX sídliště Mokrá 

Do projektu inlajnové dráhy a hřiště BMX  na sídlišti v Mokré vložila obec za rok 2015 a 2016 

zhruba 72 tis. Kč. (v roce 2016 – 15 tis. Kč).  

 

14. Biotop Mokrá-Horákov 

Už v roce 2015 investovala obec Mokrá-Horákov cca 48 tis. Kč do zpracování studie na případné 

úpravy stávajícího biotopu, který se táhne podél spojovacího chodníku z Mokré do Horákova. Na 

prosincovém jednání zastupitelstva se o otázce biokoridoru a případném získání dotace opětovně 

diskutovalo. Zastupitelé pověřili radu obce jednáním s majiteli dotčených pozemků (cca 39 

pozemků a 34 majitelů) o možném odkupu a přípravou administrace projektu, výběrem dodavatele 

projektové dokumentace a přípravou žádosti o poskytnutí dotace z Ministerstva životního prostředí 

ČR. 

 

Z dalších nedokončených investic za rok 2016 by bylo možné uvést ještě tři, které však nepřesáhly 

náklady deset tisíc korun (parkoviště u MŠ Mokrá, parkoviště u zdravotního střediska a kanalizační 

přípojka z hřiště pod Horákovem).  

Celkově vydala obec Mokrá –Horákov za nedokončené investice v roce 2016 cca 5 mil. Kč. 

 

Žádosti o dotace a zisk dotací 

1. Žádost o dotaci z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ČR na Kompletní obnovu 

vnitřního bazénu při ZŠ Mokrá – podání žádosti Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schválilo  

26. 1. 2016 – dotace nebyla vypsána. 

 



2. Žádost o dotaci na inlajnovou dráhu v Mokré na sídlišti z programu Ministerstva pro místní 

rozvoj ČR s názvem Podpora obnovy a rozvoje venkova. Žádost byla podána v lednu 2016. Dle 

projektové dokumentace by se mělo jednat o dráhu ve tvaru oválu o šířce 2 metry a délce cca 260 

metrů. 

 

3. Žádost o dotaci na akci Doplnění dětských hřišť Mokrá-Horákov z programu Ministerstva pro 

místní rozvoj ČR s názvem Podpora obnovy a rozvoje venkova. Z případné dotace by měla být 

dovybavena dětská hřiště v Mokré na sídlišti a hřiště poblíž Domu s pečovatelskou službou 

v Horákově. 

 

4. Žádost o dotaci na Víceúčelové volnočasové hřiště pod Horákovem z programu Ministerstva 

školství, mládeže a tělovýchovy ČR s názvem Podpora materiálně technické základny sportovních 

organizací. Součástí hřiště by měla být např. horolezecká stěna a zařízení na přípravu ledové 

plochy. Zastupitelstvo schválilo žádost s tím, že obec uhradí minimálně 40 % všech nákladů.  

 

5. Žádost o dotaci na stabilizaci skalní stěny poblíž odbočky na koupaliště z prostředků 

Ministerstva životního prostředí ČR. Zastupitelstvo obce schválilo žádost v lednu 2016. 

 

6. Žádost o dotaci na pořízení Územního plánu obce Mokrá-Horákov 

V lednu 2016 schválilo zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov podání žádosti o dotaci na pořízení ÚP 

obce z programu Podpora územně plánovacích dokumentací obcí, který vyhlásilo Ministerstvo pro 

místní rozvoj ČR. V případě, že by obec dotaci získala, hradilo by ministerstvo až 70 % nákladů.  

Pozn. V souvislosti s touto žádostí schválilo zastupitelstvo také Ing. Blanku Darmovrzalovou jako 

pořizovatelku Územního plánu obce Mokrá-Horákov a Ing. Kateřinu Rubínovou pověřilo 

spoluprací s pořizovatelkou. V průběhu roku 2016 došlo ke změně, protože Ing. Darmovrzalová se 

vzdala funkce pořizovatele ÚP obce Mokrá-Horákov a jako svoji nástupkyni doporučila Ing. Arch. 

Evu Žákovou. Zastupitelé tedy schválili jako novou pořizovatelku ÚP paní Žákovou.  

 

 

7. Dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje 

Zastupitelé obce Mokrá-Horákov pověřili radu podáváním žádostí o dotace v rámci soupisu 

dotačních programů Jihomoravského kraje pro rok 2016. Toto pověření platí např. i pro žádosti 

v rámci Dotačního programu JmK na požární techniku.  

Z rozpočtu JmK získala obec: 

- 300 tis. Kč na výstavbu chodníku se schodištěm přes les v Horákově 

- 285 tis. Kč na pořízení nového vozu pro SDH Mokrá-Horákov 

- 75 tis. Kč na oslavy 40. výročí sloučení obcí Mokrá a Horákov 

 

8. Přijetí dotace z Nadace ČEZ na kompletní rekonstrukci sportovního hřiště s umělým 

povrchem u ZŠ Mokrá 

Na svém lednovém zasedání Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov schválilo přijetí finančního 

příspěvku od Nadace ČEZ ve výši 600 tis. Kč na rekonstrukci hřiště s umělým povrchem u základní 

školy. Příspěvek odpovídá 50 % předpokládaných nákladů.  

 

9. Zisk dotace na pořízení nového automobilu pro SDH Mokrá-Horákov. Obec získala v rámci 

účelové dotace 428 945 Kč na zakoupení nového automobilu z programu Ministerstva vnitra ČR a 

následně dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 285 tis. Kč, tedy celkově 713 945 Kč. 

 

10. Finanční příspěvek obce Sivice na navýšení kapacity spisovny a archivu Stavebního úřadu 

Mokrá-Horákov. Obec získala příspěvek ve výši 80 tis. Kč. 

 

11. Finanční dar od ČMC, a.s., na dovybavení jídelny ZŠ Mokrá a na akci 40. výročí sloučení 

Mokré a Horákova ve výši 120 tis. Kč 

 

12. Žádost ZŠ Mokrá o případné dofinancování platu učitele v rozdělené třídě od 1. 9. 2016 

Ředitel ZŠ Mokrá RNDr. Josef Palík požádal zastupitelstvo o případné dofinancování platu učitele 

od 1. září 2016. Vedení školy uvažovalo o rozdělení stávající třetí třídy z důvodu většího počtu žáků 

s vývojovými poruchami chování v této třídě a na doporučení pedagogicko-psychologické poradny. 

 – nebylo realizováno 

 

 

 

 



Poskytnutí příspěvků (dotací) 

1. Poskytnutí dotace Tělovýchovné jednotě Mokrá-Horákov, z. s., a Fotbalovému klubu Mokrá-

Horákov. Na svém dubnovém jednání schválilo zastupitelstvo poskytnutí dotace TJ a FC Mokrá-

Horákov z rozpočtu obce ve výšce 225 tis. Kč. 

 

2. Poskytnutí příspěvku na činnost pobočky ZUŠ Pozořice v Mokré 

Jedná se o příspěvek na nepedagogické pracovníky, který není hrazen z rozpočtu Jihomoravského 

kraje. Vzhledem ke zvýšeným finančním nárokům na provoz budovy bývalé školy v Mokré žádala 

ZUŠ Pozořice o zvýšení příspěvku ze stávajících 60 tis. Kč ročně na 80 tis. Zastupitelstvo 

poskytnutí příspěvku schválilo. 

 

3. Souhlas s žádostí TJ Mokrá-Horákov o dotaci na výstavbu nových tenisových a volejbalových 

šaten. Tělovýchovná jednota žádala o dotaci z programu MŠMT Podpora materiálně technické 

základny sportovních organizací. Zastupitelstvo obce souhlasilo s podáním žádosti a 

s financováním celého projektu nad rámec případné dotace (min. 40 % celkových nákladů).  

Vzhledem ke skutečnosti, že původní tenisové šatny (nevyhovující buňky) byly evidovány v majetku 

obce, jejich demolici tedy prováděla obec za zvýšených bezpečnostních opatření, neboť při výrobě 

stavebních buněk se v minulosti používal zdravotně závadný azbest. Předpokládané náklady na 

demolici – 300 tis. Kč. Obec schválila TJ příspěvek ve výši 1 580 tis. Kč. 

 

 

Plnění volebního programu na volební období 2014 - 2018 

Zastupitelé na svém 4. veřejném jednání 26. 5. 2015 schválili následující programové prohlášení: 

1. Rekonstrukce zahrady MŠ Mokrá - splněno 

2. Vybudování spojovacího chodníku mezi bytovkami Půllány a hřištěm v Horákově – přípravné 

práce 

3. Rozšíření parkovací kapacity v Mokré na sídlišti – postupná realizace záměru 

4. Provedení rekonstrukce povrchu sportovního hřiště u ZŠ Mokrá - splněno 

5. Realizace revitalizace zeleně v Mokré na sídlišti – průběžně plněno 

6. Provedení sanace nebezpečných skalních stěn na komunikaci z Horákova do Mokré – splněna I. 

etapa 

7. Vybudování automatické tlakové stanice v Mokré na Příhoně – ve fázi jednání  

V případě získání dotace: 

Rekonstrukce bazénu v ZŠ Mokrá 

Vybudování komunikace v Horákově na Půllánech 

Ani v roce 2016 nezískala obec dotaci na poslední dva body programového prohlášení. 

Práce obecní rady v roce 2016 

Složení rady po komunálních volbách 2014 

starosta – Aleš Ryšánek (ČSSD) 

místostarosta – Michal Janků (Sdružení nezávislých kandidátů pro Mokrou-Horákov) 

členové rady: Oldřich Drápal (Sdružení nezávislých kandidátů pro Mokrou-Horákov),  

Ing. Tomáš Koutný (KDU-ČSL), Miroslav Barták (ČSSD) 

 

Práce jednotlivých výborů a komisí v roce 2016: 

1. Finanční výbor 

Předseda: Mgr. Martin Vojtěch 

Členové: R. Kolář,  P. Brzobohatý,  M. Barták, poradní hlas J. Folerová 

S účinností od 1. 5. 2016 byl zastupitelstvem schválen jako nový člen výboru pan Ludislav 

Harašta. 

Členové výboru připravili během roku 2015 celkem 5 rozpočtových opatření, návrh rozpočtu 

pro rok 2017 a výhled do roku 2018 – 2019  a kontrolovali čerpání jednotlivých kapitol.  

 

2. Kontrolní výbor 

Předseda: Ing. Vlastimil Boudný 

Členové: Ing. Fárlík, M. Gallová, V. Plíšková 

Vzhledem k úmrtí členky výboru paní M. Gallové bylo nutné doplnění počtu členů výboru. S 

účinností od 1. 5. 2016 byla zastupitelstvem schválena jako členka výboru  paní Věra Plíšková. 

Ke konci roku 2016 provedli členové výboru kontrolu čerpání rozpočtových prostředků za první 

tři čtvrtletí roku a konstatovali, že hospodaření se odvíjelo od schváleného rozpočtu. Výbor také 

kontroloval plnění usnesení zastupitelstva obce a i v tomto ohledu mohli být jeho členové 



spokojeni. Co se týká plnění usnesení rady, i v tomto případě bylo závěrečné hodnocení 

pozitivní. Rada plnila svá usnesení v relativně krátkých termínech a výbor nezjistil, že by 

nereagovala na projednávané body. Výtky se dostalo jen sportovní komisi za chybějící zápisy. 

 

1. Komise stavební a pozemková 

Předsedkyně: Bc. Ilona Kašparovská 

Členové: Ing. K. Rubínová, Ing. arch. M. Deferová, Ing. M. Dostál, M. Severová 

 a J. Urbánková 

Hlavní náplní práce komise bylo opět projednávání žádostí o odprodeje, pronájmy či směny 

pozemků. Komise jako poradní orgán zastupitelstva pak doporučuje, popř. nedoporučuje 

schválení žádostí. 

Na prosincovém jednání ZO předložila předsedkyně stavební a pozemkové komise nová 

pravidla týkající se prodeje obecních pozemků. Jedná se vlastně o mírnou úpravu pravidel, 

která byla schválena už v roce 2012.  

Zastavěné plochy – vypořádání z minulých let 

1. plochy pro bydlení, chaty – zůstává min. 1500 Kč za m2 

2. Vedlejší a menší hosp. stavby, garáže, stodoly – zůstává min. 300 Kč za m2 

3. změna – min. cena pozemků, které se budou prodávat osobám podnikajícím, bude vždy 

nejprve doporučena stavební a pozemkovou komisí a následně schválena zastupitelstvem. 

Nezastavěné pozemky 

1. pro výstavbu domů a rekreačních objektů – zůstává min. 1500 Kč za m2 

2. pro výstavbu ostatních objektů (např. garáží) – min. 500 kč za m2 

3. plochy nezastavitelné (např. zahrady, pole...) – min. 100 Kč za m2 

4. změna - min. cena pozemků, které se budou prodávat osobám podnikajícím, bude vždy 

nejprve doporučena stavební a pozemkovou komisí a následně schválena zastupitelstvem. Poté 

bude vypsáno výběrové řízení. 

 

2. Komise ekologická 

Předseda: Jiří Smrž 

Členové: Z. Macháček, Ing. M. Skotalová, J. Folerová, D. Persaňová, 

 Ing. H. Ženožičková 

Ekologická komise je  pravidelně informována jednak o monitoringu dilatace trhlin na zástavbě 

poblíž lomu Mokrá, jednak o výsledcích měření kvality ovzduší v obci.  

Komise řešila několik upozornění na vznik černé skládky (jednou v Horákově, jednou v Mokré). 

Je s podivem, že i ve chvíli, kdy v obci funguje sběrný dvůr a občané mohou zdarma uložit i 

bioodpad, se najdou tací, kteří těchto možností nevyužijí. Obec musela v roce 2016 likvidovat 

také černou skládku, která byla pozůstatkem nedávné minulosti. Při přípravných pracích pro 

zamýšlenou plnohodnotnou komunikaci mezi sídlištěm a firmou TASY musela pracovní skupina 

likvidovat černou skládku cca z 80. let minulého století.  

K pravidelným bodům jednání ekologické komise patří žádosti o kácení či prořezávání stromů, 

popř. výsadba stromů nových. Jen za rok 2016 se podařilo vysadit převážně v areálu koupaliště 

víc než deset stromů (javory, lípy a jilmy). A komise nezapomněla ani na kontrolu stromů, které 

byly vysázeny v předcházejících letech (např.v třešňové aleji nad Horákovem).  

Z podnětu předsedy ekologické komise začala v průběhu roku 2016 vycházet v Zpravodaji série 

článků, jejíž cílem bylo představit širší veřejnosti významné krajinné prvky na katastru Mokré-

Horákova. 

 

3. Komise kulturní 

Předsedkyně: M. Klinkovská 

Členové: M. Honzáková, S. Vágnerová, J. Machek, I. Brzobohatá, Z. Černochová 

Členové komise se podíleli na organizačním zajištění řady akcí (např. divadelních představení 

Dívka na koštěti a Sněhurka a sedm trpaslíků, Rozsvícení vánočního stromu, Světélkování...). 

Kromě organizace se také komise vyjádřila k místu konání kulturní akce – Rockfestu a 

nedoporučila jeho konání v Mokré na Velké skalce.  

 

4. Komise sportovní 

Předseda: Oldřich Drápal 

Členové: P. Mikulášek, I. Brzobohatý 

Na svých jednáních členové komise řešili problematiku financování sportu v obci a zároveň 

údržbu či obnovu sportovišť, popř. zázemí pro sportovce. 

Jak už jsem zmiňovala v zápise za rok 2015, během uvedeného roku se podařilo vykoupit 

pozemek pro kanalizační přípojku k tenisovým šatnám a připravit projekt nových tenisových a 

volejbalových šaten, aby bylo možné žádat dotaci na jeho realizaci. Vzhledem k tomu, že v roce 



2015 ministerstvo žádosti nevyhovělo, podala ji TJ v roce 2016 znovu.(Viz dříve.) 

Podobná byla situace i v případě rekonstrukce hřiště s umělým povrchem u ZŠ Mokrá.  

K realizaci tzv. oranžového hřiště opět viz výše.  

O vyplácení odměn trenérům mládeže viz blíže v kapitole sport.  

 

5. Komise sociální 

Předseda: PaedDr. E. Rotreklová 

Členky: H. Jonasová, L. Kolářová, O. Toboláková, L. Neveselá 

Členky komise se scházely v pravidelných měsíčních intervalech a tak jako v jiných letech 

komise na žádost některých úřadů podávala informace o situaci v problémových rodinách a 

snažila se pomáhat rodinám v hmotné nouzi. Během roku 2016 řešily členky komise zejména 

problém v rodině, kterou opustila matka.  

 

6. Komise dopravní 

Předsedkyně:  ing. B. Švehlová 

Členové: P.  Mašek a místostarosta M. Janků 

Dopravní komise  věnovala pozornost např. zlepšení bezpečnost dopravy v obci (opravy výtluků, 

odstranění přerůstající zelěně...) a vyjadřovala se k předloženým projektům z dopravního 

hlediska. 

 

 

Zaměstnanci OÚ Mokrá-Horákov v roce 2016 

Starosta  Ryšánek Aleš 

Místostarosta Janků Michal 
Tajemník  Ing. Ivan Charvát    

Administrativa Folerová Jana   účetní 

Persaňová Daniela  daně a poplatky 

Strapinová Margit   sekretariát 

Urbánková Jana    odb. ref. 

Toboláková Olga   odb. ref. 

Patáková Lýdie   do 3. 9. 2016 

Knihovna  Brzobohatá Ivana   

   Marčíková Zdeňka   úklid knihovny a sálu   

Údržba  Bajer Jiří 

   Harašta Ludislav    vedoucí pracovní skupiny   

   Pejřil Petr 

   Jonas Zdeněk 

   Krejčiřík Roman 

   Doležal Stanislav   

Stavební úřad Ing. arch. Helena Jakubcová   do 30. 6. 2016 

   Ing. Lenka Hanačíková  

   Dagmar Svobodová   od 1. 1. 2016 

 

K činnosti pracovní skupiny 

Technické vybavení pracovní skupiny obce je na podstatně vyšší úrovni, než tomu bývalo dříve a dá 

se říci, že na pořádku v obci je to znát. Skupina se snaží svými silami udržovat v zimě obecní 

komunikace včetně chodníků.  

V listopadu rada schválila plán zimní údržby obce. Obec Mokrá-Horákov je vlastníkem místních 

komunikací vyjma komunikací, které dosud nebyly obci předány od firem provádějících výstavbu 

rodinných domů, a jsou tedy současně vlastníky a správci těchto komunikací, pokud nejsou s obcí 

dohodnuty na zajištění údržby. V plánu zimní údržby rozdělilo vedení obce komunikace do tří 

kategorií: I. komunikace s největší prioritou, II. se střední a III. s nízkou prioritou. 

 

Senior služba Mokrá-Horákov 

Funguje každé úterý a čtvrtek mimo svátky. Naši starší spoluobčané mají možnost dostat se zatím 

alespoň jednou týdně ze vzdálenějších konců obce k lékaři, na poštu nebo do obchodu. Tato služba 

je pouze pro občany ve starobním nebo plném invalidním důchodu zdarma. Vedení obce určilo 5 

zastávek (Mokrá u lomu, Mokrá u kaple, Horákov u DPS, Horákov náves, Horákov Za Humny) a 

časy odjezdů. – úterý a čtvrtek, ve svátcích náhradní termín 

 

Svazek obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko 

Výše vodného a stočného pro rok 2016 

Stočné 46,58 Kč/m3 (2015 – 46,41 Kč/m3) 



Vodné 43,01 Kč/m3 (2015 -  42,55 Kč/m3) 

Na červnovém zasedání zastupitelé velmi vzrušeně projednávali problematiku financování 

vybudování automatické tlakové stanice v lokalité Mokrá-Příhon se zástupci Vodárenské akciové 

společnosti a Svazkem obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko. Koncem listopadu pak jednali 

zástupci obce Mokrá-Horákov a Svazku, aby připravili návrhy pro zastupitele na jejich prosincové 

jednání. Výsledkem byl návrh ke schválení záměru vkladu části vodohospodářské infrastruktury v 

lokalitě Mokrá-Příhon do hospodaření Svazku, resp. návrh darování. Zastupitelé předložený návrh 

schválili, vzali na vědomí i smlouvu o umístění a provedení části vodovodní sítě a smlouvu o 

smlouvě budoucí o zřízení služebnosti inženýrské sítě mezi obcí Mokrá-Horákov a Svazkem obcí 

pro vodovody a kanalizace Šlapanicko ve věci výstavby automatické tlakové stanice v lokalitě 

Mokrá-Příhon. 

 

Činnost mikroregionu Roketnice 

Kalendář mikroregionu Roketnice 
Podobně jako v předcházejících letech i letos se členové mikroregionu dohodli na vydání 

společného kalendáře, který byl zdarma distribuován do každé domácnosti. Opět je zde každá z 

obcí mikroregionu zastoupena cca 5 snímky. 

 

Informační tabule 

Dále se v roce 2016 se obce mikroregionu dohodly na výrobě série informačních tabulí, které 

představují turistické zajímavosti sdružených obcí. Mikroregion realizoval tento projekt i díky 

dotaci. O instalaci tabulí na katasru Mokré viz později. Současně s informačními tabulemi byla pak 

vydána mapka mikroregionu (v měřítku 1: 35000), která v zestručněné podobě uvádí některé 

informace z tabulí a obsahuje také značené turistické trasy a cyklotrasy. 

Členství Mokré-Horákova v Mikroregionu Roketnice trvalo v roce 2016 již jedenáct let.  

Pravidla financování činnosti byla nastavena tak, že obec Mokrá-Horákov byla největším 

přispěvatelem, neboť má ze všech sdružených obcí nejvyšší počet obyvatel. Členský příspěvek činil 

41 580,-Kč ročně, tj. 15,-Kč na občana. V případě získání dotačního titulu se rozdělovala dotace 

mezi obce Mikroregionu děleno devíti obcemi. Za posledních šest let působení získala 

prostřednictvím Mikroregionu dvě dotace. Rada obce Mokrá-Horákov doporučila zastupitelstvu 

obce schválit ukončení členství ve Svazku obcí Mikroregion Roketnice a zastupitelé tak učinili   

k 30. 6. 2017. Z pohledu kronikářky nepovažuji tento krok za správný. 

 

 

  2. Kap. Průmysl, zemědělství, obchod, služby 

 
Českomoravský cement, a.s., závod Mokrá 

I přes nepříliš optimistický vývoj stavebnictví v České republice navýšila v roce 2016 cementárna 

Mokrá objem výroby. Významnou položku tvořily dodávky speciálního silničního cementu, který se 

uplatnil především při rekonstrukci dálnice D1. Od poloviny roku byla část produkce cementu 

realizována prostřednictvím moderní technologie vertikálního mlýna, což byla jedna z hlavních 

investic roku 2016. Tato výroba přinesla zlepšení nejen v oblasti spotřeby energie, ale i 

v rovnoměrnosti kvality. 

V roce 2016 nepolevila snaha o co možná nejohleduplnější výrobu cementu. Nejvýznamnější podíl 

investičních výdajů směřoval do projektů snižujících dopad činnosti na životní prostředí. 

V cementárně Mokrá byla zahájena instalace nového by-passového filtru na peci č. 1, s 

předpokladem dokončení v dubnu 2017. Lom získal nový dampr pro dopravu těžené suroviny 

k drtiči a byla v něm zahájena výstavba odhlučňovacího valu směrem k obci Mokrá.  

 

EXPO 2016 

Ve dnech 14.–16. června 2016 se v lomu Mokrá uskutečnil již 11. ročník Mezinárodního 

demonstračního veletrhu strojů a zařízení pro těžební průmysl, úpravnický průmysl a stavebnictví. 

Své exponáty zde vystavilo 124 především českých a slovenských společností. Nechyběli ani 

zástupci zahraničních firem z Rakouska, Francie, Polska a Nizozemí. Celkový počet návštěvníků 

překročil hranici 10 000. Tentokrát využili organizátoři veletrhu pro prezentaci exponátů prostředí 

tzv. západního lomu. Veletrh navštívil také předseda Českého báňského úřadu Martin Štemberk a 

hejtman Jihomoravského kraje Michal Hašek. Ten se také zapsal do nově zavedené pamětní knihy.  

 

Den pro rodinu 

Vedení společnosti Českomoravský cement, a. s., uspořádalo v sobotu 17. září pro zaměstnance 

závodu Mokrá, správy společnosti Železniční dopravy a společnosti Trans-servis přátelské setkání 

v závodě Mokrá. Na akci byli pozváni zaměstnanci s jejich partnery a dětmi. Hlavní program 



setkání byl připraven v areálu cementárny na ploše u sivické brány. Zde bylo připraveno 

občerstvení, živá  

hudba a bohatý program pro děti, např. skákací hrady, řetízkový kolotoč, vystoupení klaunů, 

malování na obličej a jiné. Dospělí i děti mohli ještě využít komentovanou projížďku otevřeným 

vláčkem po areálu cementárny. Mohli se tak více seznámit s technologií výroby cementu. Setkání 

přilákalo víc něž 700 lidí. 

 

Setkání vedení ČMC s bývalými zaměstnanci 

Ve čtvrtek 20. října 2016 se uskutečnilo každoroční tradiční setkání vedení společnosti ČMC a 

bývalých zaměstnanců - důchodců - závodu Mokrá, železniční vlečky a Carmeuse Czech Republic. 

Pozvání přijalo 170 hostů, což byla nejvyšší účast za poslední roky. Tentokrát se setkání 

uskutečnilo v sále Kulturního domu v Horákově. 

 

Zemědělství 

Družstvo Agropod 

Družstvo mělo v roce 2016 celkem 16 zaměstnanců. Podobně jako v předcházejícím roce 

vykupovalo zemědělskou půdu a nakoupilo téměř 30 tis. m2 pozemků.  

Celkem družstvo obhospodařuje 776 ha půdy (Horákov 103 ha, Mokrá 23 ha). Plocha orné půdy 

celorepublikově klesá, protože v blízkosti velkých měst je stavební ruch velmi silný.  

Počasí bylo v roce 2016 pro pěstování příhodné. Dostatek srážek v jarních měsících se odrazil 

v dobré úrodě. V létě sice poměrně často pršelo, ale obilí se podařilo sklidit včas. Během roku 

2016 došlo k zatravnění některých vytipovaných pozemků na katastru Mokré a Horákova 

kvůli lepšímu zadržování vody v krajině.   

Z plodin byla při pěstování zastoupena nejvíce pšenice (236 ha), ječmen (186 ha) a kukuřice (128 

ha), dále slunečnice (77 ha), ředkev (47 ha) a  hořčice (37 ha). Ke konci roku chovalo družstvo cca 

724 prasat a celkem odchovalo v průběhu roku  2 380 kusů prasat. 

 

Obchody, zásobování, pohostinství 

Uzavření hostince U Pipušky a prodejny smíšeného zboží v Horákově 

Na podzim roku 2016 došlo k podstatné změně v oblasti pohostinství na katastru Horákova. Po 

desítkách let, kdy v Horákově č. p. 180 fungoval hostinec, ukončil provozovatel nájemní smlouvu. 

Horákovští štamgasti mohli v tu chvíli využívat občerstvení Na Hřišti, které svého času fungovalo 

jako nonstop, popř. zajít do bistra Mezi Stromy v Líchách. 

Také prodejna smíšeného zboží, kterou řadu posledních let provozovala paní Miluše Křešťáková 

přestala fungovat.  

 

Restaurace U Zbojníka 

V roce 2016 se konal v restauraci v pořadí již třetí ples U Zbojníka. Pravidelně se zde konává ples 

seniorů a dostaveníčka seniorů s tancem. Kromě toho restaurace příležitostně pořádá také párty 

(např. koktejlová párty) a v létě se na prostranství před budovou rožnilo maso. Už dlouhá léta se U 

Zbojníka vaří a zárověň rozváží obědy pro seniory. 

 

Restaurace U Zajíčků 

Restaurace U Zajíčků připravila v roce 2016 několik speciálních akcí (např. zvěřinové hody či 

svatomartinskou husu).  

 

Hostinec U Pipušky 

Hostinec U Pipušky v posledních letech pořádal každoročně dvě speciální akce, a to recesistický 1. 

máj a dožínky. Ani rok 2016 nebyl výjimkou, ovšem už na podzim došlo k uzavření hostince a hledal 

se nový nájemce, takže je otázka, zda budou akce pokračovat i v příštím roce.  

 

Bistro, cafe, bar Mezi Stromy 

Zařízení Mezi Stromy nabídlo kromě ubytování a zajímavých pokrmů, nápojů a zákusků několik 

speciálních akcí typu: Slovenský týden či Svatomartinské hody.   

 

Vinotéka za kapličkou 

Běžný provoz vinotéky je každoročně ozvláštněn na svatého Martina, kdy se otevírá svatomartinské 

víno. Vinotéka také již několik let ve spolupráci s obcí pořádá podzimní ochutnávku vín. Viz 

později.  

 

 



3. kap. Výstavba v obci, životní prostředí, doprava spoje 
 

Obecní výstavba – viz investiční akce 

 

Individuální výstavba  

Počet zkolaudovaných RD v roce 2016 celkem: 6  ( Mokrá - 1, Horákov – 5) 

 

Bytový fond 

Bytové družstvo Roketnice 

Představenstvo  bytového družstva pracovalo v roce 2016 ve stejném složení: Hana Daňková, 

předsedkyně družstva, Zdeněk Kunický, místopředseda představenstva, a členové představenstva  

Martin Krpenský, Ing. Martin Neveselý, Dagmar Krčková.  

Z původních 268 družstevních nájemních bytů družstva Roketnice bylo ke konci roku 2016 

převedeno již 108 bytů do  osobního vlastnictví, ovšem družstvo i nadále provádí jejich správu.  

Rok  2016  byl již 22. rokem působení bytového družstva Roketnice,  které zajišťuje služby a správu 

nejen nájemníkům bytů, ale i vlastníkům bytů v domech původně ve vlastnictví družstva, ale i 

dalším 22 tzv.  společenstvím vlastníkům jednotek, a to jednak v rámci sídliště v Mokré, ale i 

bytovým jednotkám v Horákově.          

Po celých 22 roků si bytové družstvo vede dobře jak po technické, tak i po ekonomické stránce. 

Trvale hospodařilo s  kladnými výsledky a i nadále je jeho cílem poskytovat za rozumnou cenu  

kvalitní služby nejen členům družstva - nájemníkům a vlastníkům bytů, ale i všem dalším zájemcům 

o správu bytového fondu.  

V roce 2016  pokračovaly  v rámci bytového družstva generální opravy domovních kotelen u  

zbývajících původně  družstevních domů, takže ve  všech 9 domech jsou nově opraveny domovní 

kotelny. 

 

Developerský projekt 

Jedná se o projekt, který bude investorsky zajišťovat společnost ZIPP REAL, a.s. a dodavatelsky 

pak společnost ZIPP Brno, s. r. o. Projekt se bude rozkládat na ploše 2,35 ha v Mokré, v lokalitě za 

kotelnou, popř. Němkyně. Sestává ze 3 etap, přičemž I. etapa představuje výstavbu 9 rodinných 

domů atriového typu a dvou samostatně stojících, typově odlišných rodinných domů. Ukončení 1. 

etapy je plánováno na září 2017. Výstavba II. etapy by měla být zahájena v jarních měsících roku 

2017 s předpokládaným termínem dokončení červen 2018. Její součástí bude 5 samostatně 

stojících rodinných domů a 10 řadových rodinných domů.  

Poslední III. etapa zahrnuje výstavbu terasového bytového domu o kapacitě 19 bytových jednotek. 

Orientační termín dokončení výstavby spadá do roku 2019. 

V souvislosti s tímto developerským projektem byla obec nucena např. částečně posunout průběh 

přístupové cesty od firmy TASY k sídlišti, neboť částečně zasahovala i do pozemků soukromých 

vlastníků. Tuto cestu by teoreticky měla používat i vozidla stavby. 

 

Údržba obecních budov 

 

Bývalý vojenský objekt v Horákově – tzv. Hláska 

Dá se říci, že zhruba po 16 letech, kdy byla obec Mokrá-Horákov vlastníkem tzv. Hlásky, 

zastupitelstvo rozhodlo o jejím prodeji. Podle mého názoru neuškodí malá rekapitulace událostí 

týkajícím se tohoto objektu. 

V červnu roku 2000 obdržel OÚ Mokrá-Horákov z Ministerstva obrany ČR smlouvu o bezúplatném 

převodu vlastnického práva k bývalému vojenskému objektu RTH Horákov. Zastupitelstvo ještě v 

témže roce bezúplatný převod schválilo a obec tak získala pozemky o celkové výměře 63,5 tis. m2 v 

hodnotě asi 340 tis. Kč. Hodnota všech převáděných budov byla tehdy vyčíslena cca na 94 mil. Kč. 
Na základě rozhodnutí OZ pronajala obec v roce 2001 objekt dvěma zájemcům: společnosti 

DUVIMO, s. r. o., a panu Tomáši Novotnému. 

Společnost DUVIMO, s. r. o., je podle smlouvy oprávněna pozemky a nemovitosti užívat pro účely 

chovu zvěře, výkonu práva myslivosti a poskytování služeb myslivosti po dobu 20 let. Výši 

nájemného stanovuje smlouva na 5 tis. ročně do roku 2011 a 10 tis. ročně do roku 2021. Společnost 

DUVIMO, s. r. o., je také povinna zajistit střežení objektu. 

Pan Tomáš Novotný byl oprávněn pronajaté plochy a nemovitosti užívat pro účely obchodní 

činnosti, stání automobilů a jejich drobných oprav, skladování zboží, oprav zboží, sociálnímu a 

administrativnímu zázemí po dobu 10 let. Výše nájemného byla stanovena na 120 tis. Kč vč. DPH 

za rok. 

V době od srpna do října roku 2009 podepsalo 160 horákovských občanů petici, v níž žádali Radu, 

popř. Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov, aby neprodloužila nájemní smlouvu bývalého 

vojenského objektu RTH Horákov panu Tomáši Novotnému, neboť těžké mechanismy, které mu 



patří a které pravidelně projíždějí obcí Horákov, ničí stávající komunikace a způsobují praskání zdí 

a základů domů v blízkosti komunikace a v neposlední řadě také ruší noční klid. 

Díky petiční akci se průjezd těžkých obcí mechanizmů skutečně omezil a pan Tomáš Novotný 

oznámil, že k 30. 1. 2011 ukončí pronájem hlásky s výjimkou části, kterou mu v roce 2009 pronajala 

rada obce na 20 let za účelem zbudování a provozování fotovoltaické elektrárny za roční poplatek 

100 tis. Kč. Elektrárna s výkonem 0,5 MW byla dána do provozu koncem roku 2010. 

Obecní zastupitelstvo na svém posledním veřejném jednání v roce 2010 tedy schválilo záměr vypsat 

výběrové řízení na pronájem bývalé vojenské hlásky v Horákově a jeho zveřejnění na webových 

stránkách obce. 

Už o rok později dokonce zastupitelstvo schválilo záměr odprodat celý areál. V první polovině října 

2012 uveřejnilo vedení obce výzvu k podání nabídek koupě nemovitostí nacházejících se v lokalitě 

bývalého vojenského areálu v obci Mokrá-Horákov. Nabídky mohli zájemci podat nejpozději do  

16. 11. 2012. Do určeného data obdržela obec celkem 4 nabídky. Na zářijovém jednání 

zastupitelstva v roce 2013 byl jako nejvýhodnější projekt schválen návrh společnosti Energie 

Moravské Málkovice s. r. o. Zastupitelstvo pověřilo vedení obce jednáním s vybraným zájemcem, 

ovšem obec si vyhrazovala právo kupní smlouvu případně neuzavřít. V souvislosti s prodejem 

bývalé vojenské hlásky nechala obec v roce 2014 vypracovat oddělovací geometrický plán, který 

respektuje hranice pozemků, na nichž je umístěna fotovoltaika, popř. věcná břemena (přístupová 

cesta). V průběhu roku 2014 ani 2015 k realizaci prodeje objektu nedošlo.  

V červnu 2016 prezentoval na jednání zastupitelstva pan Martin Trenčanský projekt využití 

nemovitostí v areálu bývalé vojenské hlásky. Cílem navrhovaného projektu bylo v prostorách 

bývalé hlásky vybudovat hotelový resort a zároveň odkoupit a zvelebit nefunkční prostory 

stávajícího družstva Agropod v Horákově. Součástí projektu měla být nabídka regionální 

gastronomie, agroturistika, pravidelné trhové akce... Kromě ekonomického přínosu sliboval pan 

Trenčanský i vznik nových pracovních míst i obci.  

Jen týden po prezentaci pana Trenčanského se na dalším veřejném jednání zastupitelstva již 

rozhodovalo o prodeji celého areálu bývalé vojenské hlásky i pozemků, na nichž pan Tomáš 

Novotný už někdy v roce 2009 instaloval fotovoltaické články. Zastupitelstvo tedy schválilo prodej 

pozemků pod fotovoltaikou Cementárně Maloměřice s.r.o. za 198 Kč/m2 a zbývající část areálu 

společnosti Energie M.M. za 78 Kč/m2. Přístupové komunikace by měly zůstat ve vlastnictví obce. 

Kupní cena pro Energie M.M. by měla činit 5 mil. Kč. Hlasování zastupitelů nebylo jednoznačné a 

pro prodej hlasovalo pouze 8 z nich, 4 hlasovali proti a jeden se zdržel. 

 

Obecní koupaliště  

Od roku 2016 došlo ke změně provozovatele obecního koupaliště. Nový provozovatel vzešel z 

výběrového řízení a stala se jím paní Andrea Milošicová. Z novinek, které nový provozovatel 

zavedl, můžeme jmenovat např. pronájem beach volejbalových ploch bez nutnosti placení 

vstupného na koupaliště. První den provozu koupaliště v roce 2016 ho navštívilo 780 lidí.  

V roce 2016 obec nechala vyměnit na koupališti schody ke skluzavce a nechala zbudovat přístřešek 

mezi toaletami a místem určeným k převlékání, investovala do zabezpečovacího systému a 

zakoupila speciální vysavač pro čištění bazénů. (Viz investiční akce.) 

 

Budova zdravotního střediska 

V jarních měsících proběhla výměna vstupních dveří a oprava promrzající stěny ve zdravotním 

středisku. 

 

Dům služeb 

Podobně jako ve zdravotním středisku i u domu služeb na sídlišti byly vyměněny vstupní dveře. 

 

Výměna oken v Kulturním domě v Horákově 

Před Vánocemi proběhla výměna oken a vstupních dveří v Kulturním domě Horákov. Okna ze 60. 

let byla nahrazena moderními okny, která sníží celkové náklady na vytápění. Na výměnu obec 

dostala 0,5 mil. Kč od společnosti Českomoravský cement. Přes 80 tis. Kč obec vložila do opravy 

vzduchotechniky v předsálí.  

 

Výměna brány a oprava chodníku u Domu s pečovatelskou službou v Horákově 

Výměna brány a oprava vjezdu si vyžádaly cca 200 tis. Kč (Viz výše).  

 

Dětská hřiště 

Obec Mokrá-Horákov téměř každý rok investuje do oprav dětských hřišť. Ať už se jedná o opravu 

či výměnu jednotlivých hracích prvků, popř. úpravy celých hřišť. K rekonstrukci hřiště u ZŠ 

podrobněji výše.  

Pozn. Do majetku obce od roku 2014 patří i část sportovního areálu pod Horákovem. Část 



pozemků stále není vykoupena od původních majitelů. I to byl důvod, proč např. nově budované 

tenisové šatny nemohly být pevnou stavbou, ale pouze sestava kontejnerů.  

 

 

Ochrana životního prostředí, skládky, sběrný dvůr 

V listopadu 2015 získala obec vozidlo Bonetti FX 100 4x4, hákový nosič a 3 ks kontejnerů o 

objemu čtyř kubíků. Vozidlo bylo pořízeno v rámci dotačního titulu Státního fondu životního 

prostředí pod názvem „Separace a svoz bioodpadu v obci Mokrá-Horákov“. Celková cena vozidla 

včetně DPH činila 2 411 530 Kč.  90 % ceny činila dotace.   

Kontejnery rozmístila pracovní skupina v obci a ve Zpravodaji dokonce vedení obce nabídlo 

občanům přistavení kontejneru na bioodpad zdarma. Bioodpad obec vozí do kompostárny firmy 

SITA CZ a. s., která pak nabízí za velice příznivé ceny substrát. 

Za třídění elektrospotřebičů získala obec Mokrá–Horákov v roce 2016 certifikát firmy ASEKOL 

a.s. 

Spíše jako zajímavost na tomto místě dodávám, že v ranních hodinách 31. 12. došlo k požáru dvou 

kontejnerů na papír, které byly umístěny poblíž autobusové zastávky pod Horákovem. Díky 

rychlému zásahu paní Patákové z Horákova a řidiče, který projížděl okolo, se podařilo zabránit 

větším škodám, neboť v těsné blízkosti je trafostanice. V lokalitě pod Horákovem je už delší dobu 

instalovaný kamerový systém, s jehož pomocí se podařilo dopadnout mladíka, který do kontejnerů 

umístil pyrotechniku a následně ujel.  

 

Změna otevírací doby ve sběrném dvoře 

Sběrný dvůr má otevřeno od úterý do pátku v odpoledních hodinách (13.00 až 17.00) a v sobotu 

dopoledne (9.00 až 13.00). Ukládání komunálního odpadu pro občany Mokré-Horákova je zdarma. 

Vedení obce přemístilo sběrné místo ve staré Mokré. Z původního místa za budovou bývalého 

obecního úřadu (dnes vinotéka) se sběrné místo přesunulo poblíž vodojemu.  

 

Péče o veřejnou zeleň  

Jak už jsem se zmiňovala v zápisu o činnosti ekologické komise, probíhala v roce 2016 výsadba 

zeleně zejména v areálu koupaliště, ale také u budovy obecního úřadu a poblíž zdravotního 

střediska, popř. prořez stromů na hřišti pod Horákovem. 

 

Dotace na výměnu kotlů 

Ke zlepšení životního prostředí a snížení emisí z lokáního vytápění v Jihomoravském kraji by měla 

přispět i výzva k předkládání žádostí o finanční podporu na dílčí projekty fyzických osob. Do roku 

2018 kraj předpokládá výměnu minimálně 900 stávajících kotlů. Instalace nového zdroje vytápění  

může být spojena také s instalací solárně termických soustav pro přitápění nebo přípravu teplé 

vody a tzv. „mikro“ energetickými opatřeními. Krajská výzva počítá s alokovanou částkou 80 

milionů korun. Maximální výše dotace na jeden dílčí projekt může být 127 500 korun, výše podpory 

se pohybuje v rozpětí 70 až 80 procent. Žádosti bylo možné podávat od 18. 1. 2016 od 10.00. 

 

Obecní komunikace  

Asi nejbolestivějším problémem obce z hlediska komunikací je absence řádné komunikace k novým 

rodinným domkům v lokalitě Půllány.  

 

Komunikace od horákovské hájenky k restauraci U Raka 

V souvislosti s opravami dálnice D1 a budováním kruhového objezdu u obce Podolí začala řada 

řičičů z obce i okolních obcí využívat účelové komunikace mezi horákovskou hájenkou a restaurací 

U Raka k rychlejší cestě do Brna. Silnice patří částečně Lesům České republiky, a.s., a částečně 

obci Mokrá-Horákov. Zástupci Lesů ČR a obce se dohodli na umístění značek zákazu vjezdu všech 

motorových vozidel včetně dodatkových tabulek mimo vozidel s povolením Lesů ČR, popř. 

Obecního úřadu Mokrá-Horákov. 

 

Lesní cesta “Podolská” 

Lesy České republiky rozhodly v rámci údržby lesní cesty tzv. Podolská o jejím vyčištění, obnově 

příkopů, odstranění křovin, položení asfaltového povrchu a osazení závorami. Práce byly zahájeny 

na podzim 2016 a jejich dokončení bylo napránováno do roku 2017. Komunikace bude opravena 

jen po vodárnu poblíž mokrské hájovny, protože běhěm roku 2016 došlo v rámci restitucí k 

navrácení parcel, na nichž leží zbývající část komunikace, Královské stolniční kapitule sv. Petra v 

Brně.  

Pozn. Už od roku 2015 docházelo v rámci tzv. církevních restitucí k postupnému předávání lesa na 

katastru Mokré pod správu kapituly. 

 



Péče o veřejnou zeleň – viz ekologická komise 

 

Nová odpočívadla a informační tabule 

Během roku 2016 instalovala obec na několika místech odpočívadla (např. v lokalitě Líchy či pod 

mokrskou hájovnou). V těsné blízkosti odpočívadel umístila pracovní skupina také informační 

tabule, které zájemcům z řad občanů či návštěvníků obce poskytnou informace o zajímavých 

tiuristických cílech. Projekt série informačních tabulí byl realizován v rámci Mikroregionu 

Roketnice.  

 

Dopravní obslužnost 

Jak už jsem uváděla v zápisu za rok 2015, v důsledku výstavby kruhového objezdu poblíž obce 

Podolí docházelo jednak ke zvýšení provozu přes naši obec, kdy se část řidičů pokoušela 

problematické místo objet např. po lesní komunikaci od horákovské hájovny do Mariánského údolí, 

jednak většina autobusových spojů nabírala nemalé zpoždění. Po dokončení kruhového objezdu 

komplikovaly situaci v dopravě zejména opravy úseků dálnice D1.  

 

 

4. Kap. Politický a společenský život, sport 
 

Činnost politických stran 

 

ODS 

Předseda místní organizace – Miloslav Dolanský 

Po komunálních volbách na podzim 2014 získala ODS pouze jedno místo v zastupitelstvu. Ing. K. 

Rubínová, která je navíc členkou stavební komise, byla pověřena zastupitelstvem, aby za obec 

spolupracovala na přípravě nového územního plánu. ODS se podílela na přípravě některých 

sportovních akcí (např. nohejbalový turnaj). 

 

KDU-ČSL 

Předseda MO KDU-ČSL – Tomáš Koutný 

Počet členů místní organizace byl 15.  

Na dubnové schůzi MO předseda podrobně informoval členy organizace o dění v obci a zejména 

důkladně byl probírán sociální dopad zrušení obchodu s potravinami v Horákově a možné způsoby 

řešení tohoto problému zejména formou pomoci seniorům. 

Zasedání navštívil pan poslanec Ing. arch. Jaroslav Klaška, který informoval členy o situaci v 

krajské politice a apeloval na podporu zejména místních politiků při volbách do krajského 

zastupitelstva. Jednalo se o kandidáty Marii Kousalovou, starostku Sivic, a Mgr. Jana Grolicha, 

starostu Velatic, který se schůze také zúčastnil. 

 

KSČM 

Předseda ZO KSČM Mokrá-Horákov - Václav Kosík 

Výbor organizace se scházel pravidelně 1x měsíčně. V zastupitelstvu má strana jednoho poslance – 

Ing. Vlastimila Boudného, který zastává funkci předsedy kontrolního výboru. Pan Jiří Smrž pracuje 

dlouhá léta jako předseda ekologické komise. 

Členové KSČM v Mokré každoročně pokládají květiny k pomníku padlých jak v Mokré, tak v 

Horákově v den výročí osvobození obce. 

Předseda Václav Kosík byl jedním z kandidátů na kandidátní listině KSČM ve volbách do 

zastupitelstev krajů.  

 

ČSSD 

Předseda místní organizace – Ludislav Harašta 

Po komunálních volbách v roce 2014 získala ČSSD šest míst v zastupitelstvu a obsadila funkci 

starosty, předsedy finančního výboru (Mgr. Martin Vojtěch), předsedkyně kulturní komise (Martina 

Klinkovská) a člena rady (Miroslav Barták). Dva z poslanců jsou “pouze” členy zastupitelstva 

(Ludislav Harašta a Petr Horáček). Pan Ludislav Harašta je také vedoucím pracovní skupiny obce. 

 

ANO 2011 

Předseda místní organizace – Martin Urbánek 

Jak jsem uváděla v zápisu za loňský rok, byla v květnu 2015 v Mokré založena místní organizace 

ANO 2011. Během roku 2016 rozšířila původně tříčlenná organizace svoji základnu a byli přijati 

dva noví členové.  

 

 



Spolky a společenské organizace 

Skautský oddíl 

Vůdkyně oddílu – Jana Kvapilová 

Soutěže 

Ve skautském oddíle se toho od začátku roku 2016 událo velmi mnoho. Světlušky s vlčaty (věková 

kategorie 6-11 let) se pilně připravovaly na závody. Jako první proběhlo střediskové kolo na chatě 

Jelenici, a to na svátek skautů - 24. dubna. Celý závod se nesl v duchu Hvězdné brány, kdy vedení 

SG1 hledalo nové adepty do výzkumných týmů. Družiny cestovaly pomocí Hvězdné brány na 

jednotlivé planety a na nich plnily různé úkoly (logické myšlení, první pomoc, fyzická zdatnost,  

zručnost, vlast a skauting). Družiny z naší obce se umístily následovně: Světlušky 1(Michaela 

Kvapilová, Julie Kubinová, Barbora Remešová, Dominika Urbánková a Anna Zrůstová) - 2. místo, 

Světlušky 2 (Katka Oravcová, Anna a Emma Hreškovy, Kristýna Vítková) – 4. místo a Vlčata 

(Tomáš Vítek, Viktor Novotný, Luboš Řičánek a Adam Oravec) – 4. místo. 

7. května se uskutečnilo okresní kolo závodů ve Střelicích, kam putovala jedna hlídka světlušek a 

jedna hlídka vlčat. Umístění bylo výborné – vlčata 6. místo a světlušky 3. místo a postup do 

krajského kola, které se konalo 28. - 29. května v Lednici. I tam se našim skautkám dařilo, takže 

skončily na pěkném 6. místě.  

V dubnu se skauti zapojili do akce Ukliďme svět a na jaře ještě stihli jednu výpravu na Jelenici. 

Skautský rok pak zakončili 23. června. 

 

Tábor se v roce 2016 konal na Dvorsku u Kochova (cca 5 km od Letovic), a to na přelomu 

července a srpna. Tématem celého tábora byla „Cesta časem“. S pomocí stroje času se účastníci 

tábora mohli přenést např. do doby objevení Ameriky, do doby dinosaurů nebo do éry filmu. Na 

táboře se točil i propagační klip organizace Junák. Video mělo takový obrovský úspěch, že mu 

Světová organizace Junáka dala anglické titulky a tím se dostalo video i do světa. Takže naši skauti 

a skautky jsou coby komparzisté teď známí po celém světě. Natáčení bylo sice náročné, ale všichni 

si ho užívali. Tábor sice postihly i velké průtrže, ale naši skauti to zvládli na výbornou. 

 

Nový skautský rok 2016/17 

Na podzim si skauti užili dvě výpravy, světlušky se vypravily do Pístovic a vlčata a skauti pak na 

Ivančenu, památník popravených skautů za 2. světové války, s výstupem na Lysou horu.  

 

Zakončení kalendářního roku 

Před Vánocemi zapůjčila obec skautům předsálí kulturního domu, kde si pak udělali generálku na 

štědrovečerní večeři s rozdáváním dárků.  

 

Světlo z Betléma  

Světlo z Betléma roznášeli naši skauti nejdřív v Brně v Betlémské tramvaji a následně ve staré 

Mokré a v Horákově v předvečer Štědrého dne si obyvatelé sídliště mohli pro světýlko přijít do 

Obecní knihovny.  

 

Sbor dobrovolných hasičů 

Starosta Sboru dobrovolných hasičů Mokrá – Michal Janků 

Během prvního čtvrtletí roku 2016 toho zvládli zdejší hasiči dost. Pátého února zorganizovali svůj 

ples, který se konal v prostorách Kulturního domu v Horákově. Zhruba o týden později připravili  

ostatkový průvod (viz níže). I letos uspořádal zdejší SDH sběr železného šrotu, jehož výtěžek putuje 

na podporu požárního sportu a dalších akcí. Jen za první čtvrtrok vyjížděli hasiči z Mokré-

Horákova ke čtyřem událostem – ve dvou případech se jednalo o požár rodinného domu a dvakrát 

hasili odpad. 

 

Ostatkový průvod 

Na sobotu 13. února přichystali hasiči ostatkový průvod s večerní zábavou a pohřbíváním basy. 

Průvod vycházel už v deset hodin dopoledne od hasičské zbrojnice v Mokré a večerní zábava 

probíhala v restauraci U Zbojníka. K tanci a poslechu hrála kapela Žízeň z Hostěnic. 

 

Noční soutěž v požárním útoku 

Večer 18. června 2016 proběhl 3. ročník „Noční soutěže Mokrá-Horákov“ na hřišti pod 

Horákovem. Soutěže se zúčastnilo celkem 20 týmů (5 družstev žen a 15 družstev mužů). V kategorii 

žen zvítězil tým z Hodějic s časem 17:93 a v kategorii mužů Mokrá „A“ s časem 15:33.  

 

31. ročník soutěže požárních družstev O putovní pohár OÚ Mokrá-Horákov 

V neděli 11. září v rámci Mokrsko-horákovských slavností proběhla i tradiční hasičská soutěž v 

požárním útoku. Protože hasiči zároveň oslavovali 115 let od založení sboru, byla celá soutěž o to 



slavnostnější a navštívil ji i starosta Okresního sdružení hasičů pro Brno-venkov pan Josef 

Gargula. Z jeho rukou převzali hasiči pamětní plaketu k upomínce výročí.  

O putovní pohár se utkalo celkem 22 týmů. V kategorii mužů soutěžilo třináct družstev, v kategorii 

žen devět. Mužskou kategorii vyhráli stejně jako v loňském roce hasiči z Hodějic. Druhé místo 

obsadil náš tým SDH Mokrá A, třetí místo patřilo soutěžícím z Topolan. Naši obec reprezentoval 

ještě jeden tým mužů, a to tým SDH Mokrá B, který obsadil osmé místo.  

V kategorii žen se nejlépe požární útok povedl děvčatům z Drnovic, o něco hůře Dražovicím a na 

třetím místě se umístily ženy z Hodějic.  

V odpoledních hodinách hasičské oslavy pokračovaly převzetím klíče od nového vozu Ford DA -

L1Z.  

 

Požární sport 

V požárním útoku reprezentovaly v roce 2016 naši obec dva týmy mužů. Za družstvo zkušenějších 

(tým A) závodilo celkem na 20 soutěžích: Škrdla Martin, Kolář Pavel, Fasura Michal, Machek 

Jaroslav, Kříž Tomáš, Machanec Lukáš a Malík Jiří. Tým byl opět zařazen do bodování Velké ceny 

okresu Vyškov, kde skončil na krásném čtvrtém místě. A tým se zúčastnil téměř dvou desítek soutěží 

(nejlepší umístění - 2x výhra). Na soutěži v Širokém Dole byli naši hasiči sice 35., ale mezi 141 

družstvy!! 

Družstvo mladších (tým B) tvořili tito závodníci: Buchta Tomáš, Neveselý Miroslav, Rejnuš 

Vojtěch, Gruška Pavel, Mašek Michal, Bavlnka Lukáš a Polák Libor. V této sestavě se zúčastnili 14 

soutěží. Vzhledem k obměněné sestavě nebyly výsledky takové, jaké by si závodníci jistě přáli, ale 

tým má dobré předpoklady se zlepšovat. 

Kromě požárního útoku se hasiči obce Mokrá-Horákov zúčastňovali soutěží v kategorii TFA 

(Toughest Firefighter Alive) – Nejtvrdší hasič přežije. Jde o simulaci hasičských činností 

převedených do sportovního zápolení. Závodníci absolvují závod v plné hasičské výbavě s 

dýchacím přístrojem, ale bez masky a v zásahovém obleku s přilbou. Vše váží kolem dvaceti 

kilogramů. Závodník takto vybaven běhá s hadicemi, mlátí kladivem, tahá figurínu o váze cca 70-

80 kg, překonává dvoumetrovou bariéru, převrací pneumatiky, běhá po schodech a dělá mnoho 

jiných náročných úkonů, a to až do úplného vyčerpání. Tato klání jsou velmi fyzicky náročná a 

každý z účastníků si sáhne skutečně až na dno svých sil. Tomuto sportu se v loňském roce věnoval 

především Miroslav Neveselý a závody na vlastní kůži okusil i Libor Polák, oba z Horákova. Mirek 

absolvoval celkem 13 soutěží. Byl zařazen do hodnocení „Ligy TFA Moravské hasičské jednoty“, 

kde obsadil konečné 16. místo. Libor Polák absolvoval jen jeden závod, a to v Hruškách. Ten také 

ve své kategorii dorostenců vyhrál a získal i putovní pohár pro vítěze s nejlepším časem celých 

závodů. 

 

Český svaz včelařů 

Rok 2016 byl pro základní organizaci Českého svazu včelařského Mokrá ukončením její dlouholeté 

existence (od roku 1919!). Důvodem bylo vstoupení v platnost nového občanského zákoníku, který 

ukládal všem dobrovolným sdružením převedení na statut zapsaný spolek. Tato změna přinesla 

neúměrné administrativní zatížení jednotlivých činitelů, kteří se z tohoto důvodu vzdali svých 

funkcí. Na jarním zasedání základní organizace bylo po dlouhém jednání odsouhlaseno její 

zrušení. Nutno podotknout, že tato situace se týkala většího počtu základních organizací Českého 

svazu v ČR.   

Převážná část včelařů z naší obce, tedy celkem 18 členů s celkovým počtem včelstev 219, 

přestoupilo do základní organizace Pozořice, kam nově území naší obce spadá. 

Včelařský rok začal velmi dobře, snůška květových medů byla nadprůměrná díky pomalému 

nástupu jara a dostatku vláhy. V tomto roce rovněž nebyla snůška akátového medu a i přes zdánlivě 

příznivé počasí v letních měsících nebyla prakticky žádná snůška medovicového medu. Celkově 

připadlo na včelstvo 25 kg medu.  

 

Ukliďme svět 

Od roku 2016 se akce Ukliďme svět spojila s akcí Ukliďme Česko, která je organizována spolkem 

"Ekosmák". I u nás v Mokré-Horákově se v sobotu 16. 4. 2016 zapojilo cca 40 dobrovolníků (z toho 

většina dětí) do této akce.  Za pěkného počasí nasbírali na 30 pytlů odpadu. Je vidět, že odpadky ve 

volné přírodě postupně mizí, a to i díky předchozí několikaleté organizaci této akce místními 

včelaři. Svoz odpadků, pytle, rukavice a malou sladkost pro děti zajistila obec Mokrá-Horákov. 

Sladkou medovou ochutnávku svých výrobků na závěr připravil Vašek Zouhar z Mokré.  

 

Senior klub Mokrá 

Předsedkyně klubu – paní Marta Hřebíčková 

Senioři z Mokré zahájili 37. rok fungování svého klubu velmi sportovně, neboť již v deset hodin 

dopoledne na Nový rok se sešli, aby podnikli pěší výlet do údolí Říčky. Neodradil je ani sníh, ani 



mráz. O týden později zhodnotili v klubu svůj novoroční výlet nad talířem výborné zelňačky. Kromě 

toho stihli mokrští důchodci uspořádat v pořadí již 27. ples v restauraci U Zbojníka. Na jednom z 

únorových setkání klubu se zastavil i starosta Aleš Ryšánek a místostarosta Michal Janků. 

Březnové řádění chřipky oddálilo i plánovaný výlet do vinného sklepa, ale představení Rychlých 

šípů v Divadle Radost si už nikdo nenechal ujít. Konec března se nesl ve znamení příprav na 

Velikonoce, ale nechybělo ani povídání o Indii a realizoval se i odvolaný výlet do vinného sklípku.  

Aprílové počasí poznamenalo i činnost Senior klubu v Mokré. Přeháňka na chvíli zahnala 

brigádníky, kteří chystali zahradu na nové vegetační období. Bohužel počasí překazilo i 

plánovanou procházku v půlce dubna.  Na druhou stranu přednášku o zdraví ani koncert ZUŠ ke 

Dni matek a pálení čarodějnic nic nenarušilo.  

I květen byl na klubové události bohatý – výlet do Kroměříže a Buchlovic, oslava Dne matek s 

panem starostou a kapelou Dobromysl, zájezd do termálních lázní a vycházka lesem kolem 

Hostěnic. 

Červen už proběhl poklidněji, většinou na zahradě klubu, a dokonce i s petangem. Poslední velkou 

akcí před klubovými prázdninami byl výlet do Českého Krumlova 10. a 11. července spojený s 

představením Dvořákovy Rusalky v přírodním divadle s otočným hledištěm.  

Během léta senioři z Mokré ve spolupráci s pracovní četou vybetonovali na zahradě klubu prostor 

pro tzv. ruské kuželky, které zakoupila obec. 

Ke konci srpna se pomalu rozjíží klubová činnost a začátkem září někteří vyjeli na pár dní na 

Vysočinu a zhruba za tři týdny do termálních lázní. 30. září ještě potěšil taneční podvečer v 

Hostěnicích. 

Ani v posledním čtvrtletí roku senioři z Mokré nezaháleli a pořádali pravidelná klubová setkání.  

 

Klub důchodců v Horákově 

Předsedkyně – Marie Koutná 

V roce 2016 vstoupil Klub důchodců v Horákově do své 21. sezóny a pravidelné schůzky se konaly 

opět vždy v úterý odpoledne. 

Jak už jsem uváděla v předcházejících letech, většina setkání členek Klubu důchodců v Horákově 

má obdobný průběh – vyprávění, četba, procvičování paměti či těla, a když je nálada, zazní i zpěv. 

Čas od času zpestří program klubu nějaká akce, jako byla např. v únoru přednáška s názvem 

Účinná obrana seniorů proti manipulaci. Přednášející i formou scének ukazovali přítomným, jak 

zvládat vyhrocené situace.  

Před Velikonocemi zavítal do klubu pan farář Brtník a odsloužil zde mši. Ke Dni matek přišli 

popřát pan starosta a místostarosta i s hudbou a následně přišly i děti z mateřinky. Seniorky z 

Horákova se díky paní Ženožičkové z Mokré přidaly k charitativnímu projektu, jehož cílem je 

výroba pletených přikrývek pro potřebné. 

 

Mokrský kotlík 

Už několikátým rokem pořádá občanské sdružení Mokrský kotlík v průběhu prázdnin letní 

příměstské tábory a i v roce 2016 přišlo s nabídkou tří pětidenních turnusů, které byly tentorát 

zaměřeny na pohádky, vikingy a obecně středověk. Zázemí táborníci opět našli v prostorách 

Kulturního domu v Horákově.  

Kromě příměstských táborů Mokrský kotlík pořádá také turnaje v pexesu a keramický kroužek. 

 

Společenství věřících 

Tříkrálová sbírka 

V sobotu 9. ledna probíhal 16. ročník celostátní Tříkrálové sbírky. I přes nepříjemné náledí se 

koledníkům povedlo vykoledovat nádherných 76 692 Kč, (to je přibližně o 5 000 Kč více než 

minulém roce). Z toho bylo 26 940 Kč ve staré Mokré, 26 490 Kč na sídlišti a 23 262 Kč Horákově. 

Tuto sbírku již po šestnácté pořádá a zaštiťuje Česká katolická charita. Jedná se o největší 

dobrovolnickou akci v zemi, která umožňuje veřejnosti podílet se na pomoci potřebným. 

V roce 2015 bylo možné z prostředků Tříkrálové sbírky provést například kompletní výměnu 

vadných plynových kotlů v hospici sv. Josefa, nákup koncentrátorů kyslíku a nových polohovacích 

lůžek pro klienty hospicových služeb, vybudovat chodníky a pořídit venkovní nábytek pro klienty 

Chráněného bydlení sv. Luisy v Rajhradě, určeného pro osoby s demencí, nakoupit dva nové vozy 

pro mobilní hospic sv. Jana a charitní pečovatelskou službu. 

  

Tradiční mše 

Horákovská mše  

Tradiční horákovská mše se konala 8. května a celebroval ji poněkud netypicky kaplan Michal 

Zahálka z Vyškova. 

 

 



Křtiny u kaple Mitrovských 

V sobotu 21. května se prostor před kaplí Mitrovských stal poprvé místem, kde bylo pokřtěno malé 

dítě. 

 

Mše u Pacherova kříže 

V neděli 19. června odpoledne se u Pacherova kříže konala mše u příležitosti 20. výročí jeho 

obnovy. Mši sloužil generální vikář brněnské diecéze Mons. Mgr. Jiří Mikulášek. Čestným hostem 

byl vnuk stavitele kříže Karel Pacher.  

Dřevěný kříž nechal postavit v roce 1935 Arnošt Pacher jako výraz díků za třicet let služby 

okolních lesích, které jsou historickým majetkem brněnské kapituly Petra a Pavla. Na jaře 1995 

původní kříž zmizel, jeho ohořelé torzo leželo pod skálou. Zda se jednalo o vandalský čin, nebo 

následek vznícení od hořící svíčky není jasné. Na podzim 1995 byl kříž zásluhou rodiny 

Zouharových a dalších občanů Mokré obnoven a v červnu 1996 vysvěcen. V roce 2006 obec 

Mokrá-Horákov investovala do informační tabule o osudu Arnošta Pachera. Tabule se však stala 

terčem vandalismu. Po deseti letech nechala obec informační tabuli obnovit.  

 

Mokrská pouť 

Termín tzv. mokrské pouti připadl na neděli 31. července. Mši sloužil tvaroženský farář Jiří Brtník 

a zúčastnilo se jí kolem dvou stovek lidí z Mokré-Horákova, Velatic, popř. dalších obcí. 

Setkání u obnovené kaple Mitrovských – Mariánská slavnost a žehnání novému zvonu 
V průběhu roku 2016 obec ve spolupráci s farností Tvarožná vyhlásila sbírku, jejímž cílem bylo 

získat finance na výrobu a instalaci zvonu do kaple Mitrovských. Polovinu nákladů přislíbil uhradit 

pan Olejko ze Šlapanic z firmy Olprint. Obec Mokrá-Horákov podpořila sbírku výrobou a 

prodejem malých upomínkových zvonečků. Odlití a zavěšení zvonu zajistilo Kovolitectví pana Jana 

Šedy z Kostelce nad Orlicí. Část nákladů byla hrazena z peněz, které se vybraly v kostele ve 

Tvarožné. 

V neděli 18. září se pak u kaple Mitrovských konala malá slavnost, kterou si každoročně 

připomínáme rok 2006, kdy byla kaple obnovena. Tentokrát bylo setkání spojeno i s požehnáním 

novému zvonu. Po požehnání a zavěšení nového zvonu se poprvé jeho hlas rozezněl krajinou. O 

hudební doprovod malé slavnosti se opět postarala skupina The Heaven.  

Nemalou zásluhu na hladkém průběhu slavnosti měla i pracovní skupina obce, která připravila 

celý prostor, vše k zavěšení zvonu a zajistila i dopravu seniorů. 

Výtěžek ze sbírky přesáhl náklady na výrobu a zavěšení zvonu, takže zbývající část se obec 

rozhodla použít na rekonstrukci kříže svatého Huberta, který se nachází v lese cca 500 metrů od 

kaple Mitrovských. 

 

Živý betlém 

Stejně jako v předcházejících letech přímo na Štědrý den připravilo několik nadšenců z Mokré živý 

betlém na prostranství před kaplí Proměnění Páně v Mokré. 

 

Archeologické výzkumy na katastru naší obce 

V roce 2016 došlo k zahájení příprav spojených s dlouhodobě plánovanou domovní zástavbou v 

polní trati položené jižně panelového sídliště v Mokré. Na základě oznámení investora (ZIPP 

REAL, a.s.) Archeologickému ústavu AV ČR byl dohledem nad stavbou pověřen pan Petr Kos 

z Ústavu archeologické památkové péče v Brně. U návrší směrem k Horákovu se podařilo odkrýt 

skromné pozůstatky mělce zahloubených základů většího dřevěného domu, který měl kůlovou 

konstrukci a byl obklopen drobným palisádovým žlabem. Na základě malého množství nekvalitně 

pálené keramiky se podařilo nález datovat do období mladšího neolitu (4700-4500 př. n. l.). 

 

Kulturní dění v obci 

 

Historická výročí 

1371 -  645 let od 1. písemné zmínky o Horákovu  

1901 -  115 let od založení Sboru dobrovolných hasičů v Mokré  

1926 – postavení pomníku občanům Mokré padlým v 1. světové válce 

1956 – 4. 7.  zřízena výnosem ministerstva Chráněná krajinná oblast Moravský kras 

 

            Nedlouho po vyhlášení (1958) byla upravena hranice v jižní části a v území vyjmutém z 

            CHKO byl vyhlášen dobývací prostor lomu Mokrá. 

1971 – dána do provozu budova stávajícího obecního a stavebního úřadu, na sídlišti předáno 128  

            bytových jednotek 

1976 -  40. výročí sloučení Mokré a Horákova 

1991 – zahájení provozu zdravotního střediska v Mokré, vydávání Zpravodaje 



1996 – výstavba spojovacího chodníku 

2001 – zprovoznění Domu s pečovatelskou službou v Horákově, fotbalové šatny, nová hasičská  

            zbrojnice 

2006 -  slavnostní otevření mediathéky v Mokré 

2006 - obnovení kaple Mitrovských 

2011 – přístavba budovy Mateřské školy Mokrá 

2011 – demolice hasičské zbrojnice v Horákově 

 

Činnost obecní knihovny 

Knihovnice – Ivana Brzobohatá 

V roce 2016 registrovala Obecní konihovna Mokrá-Horákov 364 čtenářů. 

Počátkem roku 2016 došlo v knihovně ke stavebním úpravám. Kvůli zřízení Stavebního úřadu 

Mokrá-Horákov v suterénu budovy obecního úřadu nastalo opětovné přesouvání archivu kroniky. 

Rozhodnutím vedení obce došlo k malému zmenšení prostoru knihovny a oddělená část slouží od 

jara 2016 právě kronice. Díky tomu se změnilo i rozestavení regálů v knihovně, větší prostor 

získala krimi sekce, samostatně oddělená je i sci-fi a fantasy literatura.  

Nové knihy paní knihovnice pravidelně představuje na webových stránkách knihovny a jejím 

facebookovém profilu, z nových časopisů je to National Geographic, First Class, Outdoor nebo 

Run. 

V březnu se konala valná hromada regionální pobočky Svazu knihovníků a informačních 

pracovníků (SKIP) a mimo jiné na ní byla oceněna titulem Velkomoravská knihovnice za velký 

přínos mokrské knihovně naše bývalá dlouholetá knihovnice paní Jitka Neveselá. 

V průběhu roku 2016 obec zakoupila nový knihovní modul, který umožňuje zasílání tzv. 

předupomínek. To znamená, že týden před uplynutím výpůjční doby dostane čtenář upozornění na 

emailovou adresu, kterou uvedl při registraci, že tato lhůta se blíží a je tedy nutné knihy buď vrátit, 

nebo výpůjčku prodloužit.  

 

Besedy 

I v roce 2016 byly důležitou součástí činnosti knihovny besedy. Na ty do naší knihovny chodí nejen 

děti z místní školky a školy, ale také z Hostěnic a Podolí. Kromě toho např. deváťáci zde vystavují 

své absolvenstské práce. 

 

CzechPoint 

Od dubna 2016 se v prostorách zdejší knihovny nově otevřelo i kontaktní místo pro vydávání výpisů 

z veřejné správy a pro vidimaci a legalizaci (ověřování pravosti listin a podpisů). Stávající 

technické vybavení nesplňovalo nutné parametry, proto bylo pořízeno nové, na které se obci 

podařilo získat dotaci poskytovanou Jihomoravským krajem.  

 

Noc s Andersenem 

Tentokrát připadla Noc s Andersenem na apríla, tedy na 1. dubna 2016. Přespat v knihovně 

zatoužilo hned 12 děvčat a k nim se přidali i 2 kluci. Na pomoc paní knihovnici přišla i jedna 

maminka. Tématem letošního už šestnáctého ročníku nocování bylo 180. výročí vzniku pohádky 

Malá mořská víla. Večer plný hádanek, doplňovaček, malování zakončilo promítání kreslené Malé 

mořské víly. Pan Lukáš Lazarčík přivezl večer ještě pizzu a na snídani maminky nabalily taky něco 

dobrého. Dětem kromě pěkného zážitku zůstane i pamětní průkaz, pohlednice a možná i vztah ke 

knížkám.  

 

Projekty 

Už jsem čtenář – knížka pro prvňáčka 

Každý rok děti dostanou v rámci projektu knížku pro prvňáčka, která je původní českou novinkou, 

je výhradně pro účastníky a není možné ji koupit v běžné knižní síti. Pro školní rok 2015/16 to  

byla kniha spisovatelky Kláry Smolíkové a ilustrátorky Báry Buchalové – Knihožrouti.  Prvňáčci 

nejdřív navštívili knihovnu v květnu a v červnu se do ní vydali znovu, aby mohli být pasováni na 

čtenáře. Nejprve je čekalo několik úkolů a pak už přišlo na řadu pasování samotným panem 

starostou. Nová knížka a pamětní list jim budou tuto chvíli připomínat. 

 

Celé Česko čte dětem 

Obecní knihovna se také zapojila do projektu Celé Česko čte dětem. Úkolem knihovnice je, že jeden 

den v týdnu dochází do mateřské školky a v některé z tříd čte po obědě pohádku. Podle reakcí 

projekt těší děti i paní knihovnici. 

 

 

 



Výstava dobových fotografií a kronik 

Na začátku školního roku se i knihovna zapojila do Mokrsko-horákovských slavností a společně 

s paní knihovnicí jsme připravily malou výstavku dobových fotografií a kronik. Zájem obyvatel 

Mokré-Horákova vzbudily zejména kroniky z pionýrských táborů, které se svého času konaly 

v Hodoníně u Kunštátu. Byla to po mnoha letech první příležitost je spatřit. Část výstavy pak byla 

v knihovně k vidění až do konce října. 

Kromě zmiňované výstavy se jich v knihovně konala řada dalších (např. výstava absolventských 

prací žáků 9. ročníku, prací žáků druhého stupně ZŠ Mokrá z hodin výtvarné výchovy pod vedením 

paní učitelky Bohuslavy Kopecké, obrázků dětí z MŠ Tvarožná, trofejí, diplomů, fotografií a 

hasičské techniky SHD Mokrá-Horákov, betlémů) 

 

Výlet za kulturou 

Začátkem října zorganizovala paní knihovnice výlet do divadla v Brně na představení Sněhurka a 

sedm trpaslíků. Obec Mokrá-Horákov uhradila náklady na dopravu. 

 

Beseda se spisovatelkou 

10. listopadu 2016 se v knihovně uskutečnila beseda se spisovatelkou Petrou Dvořákovou, 

nositelkou ceny Magnesia Litera v kategorii publicistika. Kromě knížky Proměněné sny, za kterou 

získala uvedené ocenění, napsala Perta Dvořáková také knihu o anorexii s názvem Já jsem hlad 

nebo knížku určenou dětem Julie mezi slovy. I poslední jmenovaná knížka získala ocenění, a to 

Zlatou stuhu v kategorii beletrie pro mládež a Cenu učitelů za přínos k rozvoji dětského čtenářství.  

Během roku 2016 uskutečnila paní knihovnice celkem 38 besed. 

 

Využití víceúčelového sálu 

V únoru se v sále mediatéky prezentovaly práce žáků devátých tříd ZŠ Mokrá a v dubnu se zde 

konala beseda o zdraví. Od začátku září byl sál mediatéky pravidelně využíván každé úterý ke 

cvičení pilates a každou středu se zde konaly tzv. malé mše. V dopoledních hodinách využívají 

prostory sálu maminky s malými dětmi ke cvičení a rozvoji psychomotoriky v rámci tzv. Klubíku, 

který funguje pod hlavičkou TJ. I v roce 2016 se v prostorách sálu konal bazárek dětského 

oblečení. 

 

Vítání občánků 

V jarním termínu (16. dubna) přivítal starosta Aleš Ryšánek v prostorách víceúčelového sálu 

celkem 15 nových občánků, 8 holčiček a 7 chlapečků. Slavnostní chvíli umocnilo i vystoupení dětí z 

mateřské školky. Vítání proběhlo také v podzimním termínu (12. listopadu).  

 

Svatby 

V roce 2016 se na katasru naší obce konaly hned dvě poněkud netradiční svatby. Ta první se 

odehrála v dubnu před kaplí Mitrovských a ta druhá v červenci ve víceúčelovém sále mediatéky v 

Mokré. Ta druhá svatba byla mezinárodní, neboť nevěsta z Horákova si za manžela zvolila muže 

původem z Lotyšska. V srpnu se v Mokré oddávalo ještě dvakrát, v mediatéce a v Penzionu Velká 

chata v Líchách.  

 

Předadventní keramická dílna 

Na pátek 18. listopadu 2016 připravila paní knihovnice pro zájemce z řad dětí i dospělých 

předadventní keramickou dílnu, jejímž cílem bylo vyrobit keramický mokrsko-horákovský betlém.  

Dopoledne byla akce zajištěna formou příměstského tábora pro žáky ZŠ a odpoledne se mohla 

zúčastnit veřejnost. 

 

Ochutnávka vín z Novosedel 

To nejlepší z vinařství Novosedly - Vinofol mohli ochutnat milovníci vína v pátek 25. listopadu v 

sále mediatéky. Ochutnávku zorganizovala ve spolupráci s obcí Vinotéka za kapličkou.  

 

Vytíženost Kulturního domu v Horákově  

Pozn. na akce pořádané obcí (např. ples, divadelní představení...) byl zavedený internetový 

rezervační systém. 

 

23. obecní ples 

23. obecní ples připadl shodou okolností na sobotu 23. ledna. Tentokrát přišli organizátoři s tím, že 

moderátory celého večera se stali Jan Onder a Lucie Hunčárová, účastníci taneční soutěže 

StarDance. Kromě moderování samozřejmě předvedli i své taneční umění a na pomoc si přizvali i 

daší pár – Davida  Odstrčila a Taru Bohank, kteří patří k české, ale i světové taneční špičce. 

Bohatá tombola a výborná hudba pak dotvořily celou atmosféru. 



Do plesové sezóny je třeba zařadit ještě další tři akce. Počátkem února proběhl velmi úspěšný ples 

hasičů, ke konci měsíce již 24. školní ples a tentokrát doplnil plesovou sezónu i obnovený 

Fotbalový věneček. K plesům můžeme přiřadit i osvědčený karneval mateřské školky a Diskohrátky 

a ples žáků ZŠ Mokrá, který se ovšem konal až koncem roku.  

Kulturní život v obci obohatily i tři koncerty v sále KD. Jednalo se o Novoroční koncert a dva 

koncerty ZUŠ. Několikrát se v sále během roku 2016 hrálo také divadlo (např. Šípková Růženka v 

rámci akce Mokrá má talent či Slunce, seno, jahody v podání divadelního souboru Apollo z Tučap).  

Během letních prázdnin našli v sále zázemí účastníci příměstských táborů. Kromě toho se v 

prostorách KD konalo v roce 2016 asi 12 soukromých oslav a také setkání bývalých zaměstnanců 

ČMC. Celkem bychom tedy napočítali kolem tří desítek akcí.  

 

Dívka na koštěti 

V pátek 5. února se v sále Kulturního domu v Horákově konalo představení divadelního spolku 

Apollo z Tučap. Spolek si pro diváky Mokré-Horákova připravil představení Dívka na koštěti. A 

protože většina dospělých diváků zná velmi dobře stejnojenný film Václava Vorlíčka, se zájmem 

čekali, jak si herci poradí s kouzly, která jsou nedílnou součástí filmu. A kupodivu představení mělo 

všechno, co mít mělo, kouzla, světelné efekty, humor i napětí a za to dětští i dospělí diváci odměnili 

herečky bouřlivým potleskem. Ano, herečky, tento divadelní spolek má pouze jediného muže, a to 

zvukaře. 

 

Den matek 

Vedení obce Mokrá-Horákov ve spolupráci s mateřskou školkou a základní školou připravilo na 

čtvrtek 12. května v prostorách Kulturního domu v Horákově oslavy Dne matek. Součástí oslavy 

byla vystoupení dětí MŠ Mokrá-Horákov a žáků ZŠ Mokrá. 

 

Mokrá má talent 

Na pátek 27. května připravili žáci deváté třídy v Kulturním domě v Horákově soutěž, kterou 

nazvali Mokrá má talent. Soutěžilo se ve dvou kategoriích – hudba a sport a tanec. Součástí 

programu byla i vystoupení taneční skupiny Starlet, jež byla sestavena z žáků šestého ročníku, a 

pohádkový muzikál Šípková Růženka, který pod vedením paní učitelky Jančálkové nacvičily děti ze 

2.A. Porotci se stali žáci devátého ročníku. Velký kus práce odvedl Žákovský parlament a taky pan 

učitel Meluzín, který celou akci nazvučil. Pro velký zájem ze strany rodičů se akce opakovala pro 

veřejnost 28. června. Na představení dorazili i starostové z Velatic a Hostěnic. 

 

Obecní hody 

Zase tu byla první zářijová sobota a s ní i Obecní hody. Letos na sebe zodpovědnost zorganizovat 

hody vzalo jen šest párů. Ty se toho ale nezalekly a s heslem Kvalita vyhrává nad kvantitou akci 

zvládly s přehledem. Pomocnou ruku přidali taky dva sklepníci, rodiče, prarodiče, sponzoři a obec. 

Nechyběla osvědčená kapela Ištvánci ze Šardic. Poctivý nácvik se vyplatil a vše proběhlo podle 

osvědčeného scénáře. Stárci a stárky přesvědčili, že i v tak malém počtu se dají “udělat” povedené 

hody. 

 

Další kulturní a společenské akce 

Pálení čarodějnic 

Na prostranství před mediatékou v Mokré se v posledních letech koncem dubna sletí spousta 

čarodějnic a čarodějů. Tentokrát se jich sletělo celkem asi sedm desítek. Porota složená ze tří pánů 

(Aleše Ryšánka, Michala Janků a Lukáše Lazarčíka) pak vybírala vítěze v jednotlivých kategoriích. 

Kromě zajímavých soutěží, dobrot a odměn s sebou celá akce přinesla i spoustu dobré nálady. 

 

1. máj U Pipušky 

Recesistická akce, za níž stáli předevších štamgasti hostince U Pipušky, se letos konala již potřetí, 

ovšem s menší účastí.  

 

Májové hody 

Pro konání Májových hodů vybraly organizátorky sobotu 28. května. Celá akce se zahajovala před 

restaurací U Zbojníka a po průvodu oběma částmi obce “končila” před kaplí sv. Gothadra v 

Horákově. Následovala večerní zábava opět před restaurací U Zbojníka. K tanci a poslechu hrála 

osvědčená Zdounečanka. Stárek bylo sice pomálu a večer je z prostor před restaurací U Zbojníka 

zahnal déšť, ale celkově se akce vydařila. 

 

Uctění památky mistra Jana Husa 

Podobně jako v předcházejících letech se v předvečer výročí úmrtí Jana Husa připomínal jeho 

odkaz na Velké skalce v Mokré. Na akci, o jejíž hudební podkres se postarala skupina Žízeň z 



Hostěnic, dorazily asi tři stovky místních. 

 

Mokrsko-horákovské slavnosti 

Na neděli 28. srpna 2016 připravilo vedení obce akci s názvem Mokrsko-horákovské slavnosti. 

Cílem této akce bylo připomenout několik důležitých historických výročí, jež se vztahují k Mokré a 

Horákovu: 

- 40 let od sloučení Mokré a Horákova 

- 115 let od založení Sboru dobrovolných hasičů v Mokré 

- 645 let od první písemné zmínky o obci Horákov 

- 666 let od první písemné zmínky o obci Mokrá 

Většina oslav probíhala na hřišti pod Horákovem. Zábavné odpoledne, jehož součástí byl např. 

seskok padákem, ukázky hasičské a policejní techniky, soutěže a atrakce pro děti i dospělé, 

moderovali Jan Onder a Jan Tománek, tanečníci, kteří zvítězili v populární taneční spoutěži 

StarDance. Součástí slavností byla i módní přehlídka a pěvecká vystoupení žáků ZŠ, ukázka 

bojového vozidla Pandur, policejního vozidla Superb, farmářské trhy či možnost proletět se 

vrtulníkem nad obcí.  

Při příležitosti 115. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Mokré sbor jako celek získal 

pamětní medaili a symbolické klíče od nového vozu, za jednotlivce byli vyznamenáni Jiří Škrdla, 

bývalý starosta sboru, a Michal Janků, současný starosta sboru a místostarosta obce.  

Pomyslnou třešničkou na dortu se pak stalo večerní vystoupení skupiny YoYoBand 

 

Kamenná svatba – 65 let společného života 

Takzvanou kamennou svatbu oslavili 22. prosince manželé Zdeněk a Jarmila Rolínkovi z Mokré. 

Manželství uzavřeli 22. prosince 1951 na úřadě v Jirkově u Chomutova. K výročí jim přišel popřát 

i pan starosta.  

 

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu 

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu připadlo v roce 2016 na sobotu 26. listopadu. V předvečer 

první adventní neděle se na prostranství před restaurací U Zbojníka už od 17 hodin konal Adventní 

jarmark. K vidění byl i betlém, který vznikl týden předtím. Zhruba o hodinu později se poprvé 

rozsvítil vánoční strom, který obyvatelům zejména sídliště dělá společnost až do ledna 

následujícího roku. Slavnostní okamžik rozsvícení tak jako každý rok umocnilo ještě vystoupení dětí 

z mateřské a základní školy. 

Vypouštění balónků  

Akce, která je součástí projektu Český Ježíšek a zároveň pokus o překonání rekordu ve vypouštění 

balónků na území celé ČR, se konala na prostranství před knihovnou 9. 12. a přes organizační 

problém se nakonec vše podařilo. 

 

Vánoční světélkování 

Průvod dětí i dospělých se svítilnami těsně před Vánocemi se v obci konal již pošesté. Tentokrát ale 

došlo k malé změně v trase. Průvod za doprovodu trubačů pana Kříže a pana Kováře vyšel v pátek 

23. prosince v 17.30 od restaurace U Zbojníka  a nově se vydal do Horákova přes chatovou oblast 

Líchy s malou zastávkou u penzionu Mezi Stromy. Cílem byla náves v Horákově s vyzdobeným 

vánočním stromem. V prostoru před kaplí svatého Gotharda pak zněly koledy, prodávaly se 

keramické výrobky a podávalo se něco teplého na zahřátí či sladkého na chuť. Vystoupily děti ze 

školky i ze školy.  

 

Štědrovečerní koledníci 

Celé desítky let každoročně na Štědrý večer obcházeli zdejší muzikanti Mokrou a Horákov a na 

řadě zastávek potěšili místní nějakou tou koledou. Odměnou jim byl jen kousek cukroví či trocha 

pálenky na zahřátí. Rok 2016 byl výjimkou, protože kvůli zdravotním problémům koledníci 

tentokrát nepřišli. 

 

Zpravodaj 

Redakci Zpravodaje, který v roce 2016 vstoupil do 26. ročníku své existence, tvořili v podstatě jen 

strarosta obce  Aleš Ryšánek a PhDr. Zdeňka Kárná. Za rok 2016 byla vydána celkem 4 čísla. 

První tři čísla tiskla firma SAMAB group a poslední číslo v roce 2016 zpracovala firma AKON 

Česká republika, s. r. o.  Jako grafik spolupracoval Ing. Tomáš Vejmělka. Zůstal zachován formát 

A4 a součástí bylo opět poměrně velké množství fotografií, jejichž autorem je povětšinou fotograf 

pan František Krpenský. Zpravodaj vycházel v nákladu 1150 až 1180 kusů a byl distribuován 

zdarma. 

 

 



Videozpravodaj 

I v roce 2016 se na webových stránkách obce objevovalo videozpravodajství z dílny paní Kárné a 

pana Krpenského. Videozpravodaj změnil znělku, je “údernější” a využívá záběry z dronu. Tento 

typ záběrů se objevuje častěji po celý rok, působivé jsou zejména z lomu. Jako redaktorka se v 

několika reportážích objevila i paní knihovnice Ivana Brzobohatá.  

 

 

Regionální vysílání – Rádio R 89,2 FM 

Nadále fungovalo Rádio R, jehož majitelem je pan František Krpenský a jehož doménou je country 

hudba, popř. regionální zpravodajství. 

 

Propagace obce 

Dortiáda 

7. ročník Dortiády, soutěže profesionálních a amatérských pekařů a cukrářů, se uskutečnil v sobotu 

12. března 2016. Protože soutěž pořádá hokejový klub Kometa Brno, hledal se jako obvykle dort s 

hokejovou tematikou. Soutěžilo se ve 4 kategoriích – amatér, profesionál, partner klubu a 

partnerské město. Za Mokrou-Horákov v kategorii partnerské město Komety soutěžily Jana 

Urbánková a Bronislava Masaříková. Jejich dort s názvem Pamětní kniha získal 8. místo. 

 

Tradice Slavkovského bojiště ve vzpomínkách pamětníků 

Na začátku září bylo dokončeno DVD pod názvem „Tradice Slavkovského bojiště ve vzpomínkách 

pamětníků“. Mimo jiné DVD obsahuje i  vzpomínku paní Jitky Galové ze Tvarožné. Ta zde výstižně 

charakterizuje svého otce, profesora historie Michaela Vaňáčka z Horákova, objevitele archívních  

dokumentů o ruském pokladu na slavkovském bojišti a autora několika publikací (např. 

Francouzové a Morava v době koaličních válek nebo Mokrá u Brna).  

 

Sport 

Zastupitelstvo obce rozhodlo pro rok 2016 vyčlenit v rámci rozpočtu 100 tis. Kč na činnost trenérů 

mládeže. V FC pracovalo s dětmi sedm trenérů a v TJ jich bylo deset (7 v ASPV, 2 v oddílu stolního 

tenisu a jeden v tenisovém oddílu). Obec za rok 2016 trenérům vyplatila celkem 60 297 Kč.  

 

FC Mokrá-Horákov, z. s.  

Předseda klubu – Ivo Brzobohatý  

10. prosince 2015 proběhla Valná hromada, na které byl mj. zvolen nový výkonný výbor.  

Ten od tohoto data pracuje ve složení: 

Ivo Brzobohatý – předseda klubu 

Lýdie Patáková –místopředsedkyně klubu 

František Mikulášek – sekretář klubu 

Václav Neveselý – člen VV 

Jan Holý – člen VV 

Miroslav Trávníček – člen VV 

Pavel Balga – člen VV 

V prosinci 2015 Krajský soud v Brně schválil žádost klubu o změnu názvu klubu. Po vleklých 

administrativních úkonech se z letitého názvu FC CVM Mokrá-Horákov vypouští dnes již nic 

neříkající zkratka CVM. Fotbalový klub vstoupil do jarní části sezóny 2015/16 pod názvem FC 

Mokrá-Horákov, z.s.(z.s. – zapsaný spolek) 

 

Fotbalový věneček 

Po letech se zdejší fotbalisté rozhodli připravit dříve populární fotbalový věneček. A jak se ukázalo, 

bylo to rozhodnutí správné, o čemž svědčil i plný sál Kulturního domu v Horákově. 

 

Údržba hrací plochy obou fotbalových hřišť  

Na jaře provedla specializovaná firma chemické a mechanické ošetření travnatých ploch obou 

hřišť. I když se nejednalo o levnou záležitost, z hlediska kvality hrací plochy bylo ošetření nutné. 

Pozn. Podzimní sběr železného šrotu si tentokrát vzali na starost právě členové FC. 

 

Sezóna 2015/16 

Do další sezóny přihlásil klub kromě mužů a starších žáků také starší přípravku. Přípravku vedla 

paní Lýdie Patáková a Petr Horáček, starší kluky pan František Mikulášek, Marek Šulc a Jan 

Kocourek. Trenérem mužů zůstal na podzim  Libor Svícenec.  

A tým 

Zimní přípravu začal „A“ tým mužů pod vedením nového trenéra. Byl jím pan Vilém Nejezchleb, 

zkušený bývalý fotbalista i současný trenér. Do našeho klubu přišel se zkušenostmi z vyšších 



soutěží s dohodou prozatím na jarní část sezóny 2015/2016. K několika změnám došlo i v hráčském 

kádru. Klub získal na hostování tři nové posily a cílem jarní části sezóny bylo dostat se na horní 

příčky tabulky III. třídy, skupiny A. Sezónu zakončilo mužstvo na 6. příčce tabulky. Jako 

dlouhodobější cíl si klub stanovil návrat do okresního přeboru. 

Starší přípravka a starší žáci 

Ti samozřejmě přes zimní přestávku také nezaháleli. Pravidelně trénovali v tělocvičně. Přes 

opakované výzvy ve vývěskách, ve Zpravodaji a na internetu je malých fotbalistů u nás stále málo. 

Starší žáci obsadili na konci sezóny bohužel poslední, tedy osmé místo v tabulce. 

 

Svoje mistrovská utkání na hřišti FC Mokrá-Horákov opět na jaře sehrály týmy FC Zbrojovka 

Brno kategorie U16 a U17.  

 

Sezóna 2016/17 

Do okresních soutěží přihlásilo vedení klubu na začátku sezóny 2016/17  tři týmy – starší 

přípravku, starší žáky a tým mužů. Nejmenší fotbalisté (mladší přípravka) zatím soutěž nehráli, 

pravidelně trénovali a připravovali se na svoje první soutěžní zápasy. 

Přípravky 

Týmy přípravky trénovaly pod vedením pánů Černocha, Machka a Meluzína. 

Starší žáci 

Pro nedostatek kluků školního věku byl klub nucen požádat o spolupráci fotbalový oddíl z nedaleké 

obce Ochoz. Výsledkem dohody byl společný tým starších žáků. No a ten si v soutěži nevedl vůbec 

špatně. Po osmém kole dokonce vedl tabulku! Žáky vedl František Mikulášek. 

„A“ tým mužů absolvoval letní přípravu pod vedením trenéra Viléma Nejezchleba a byl doplněn 

dvěma posilami – Ryšánkem a Dvořáčkem. První zápasy v novém složení vypadaly slibně, ale pak 

začala váznout komunikace mezi trenérem a hráči. Důsledkem byla výměna na postu trenéra a po 

čase se na hřiště pod Horákovem vrátil trenér Antonín Lukáš. Po podzimní části končil A tým na 

šestém místě tabulky.  

Pozn. Na podzim začali fotbalisté využívat k tréninkům i hřiště s umělým povrchem u ZŠ, které bylo 

během letních prázdnin rekonstruováno. 

 

Tělovýchovná jednota Mokrá-Horákov, z. s.  

Předseda –  Jan Řezáč 

Výkonný výbor TJ tvoří předsedové oddílů a hospodářka paní Věra Meluzínová. 

 

Počet členů v jednotlivých oddílech k 31. 12. 2016 

Celkem:    225 členů 

ASPV      71 

Tenisový oddíl   35 

Stolní tenis    27 

Volejbalový oddíl   21 

Nohejbalový oddíl     6 

Fitness               30 

Cyklistika              18 

Mole                     17 

 

Výstavba nových šaten pro tenisový a volejbalový oddíl 

Jak už bylo výše zmíněno, TJ se podařilo získat dotaci z MŠMT na stavbu nových šaten ve výši 

1 170 tis. Kč nákladů. Následně získala obec dotaci i z JmK 500 tis. Kč. Obec jako majitel 

původních stavebních buněk, které sloužily jako dosavadní šatny od roku 1984, zajistila jejich 

ekologické odstranění a přislíbila financovat zbývající část nákladů (cca 1,6 mil. Kč). Přes 

počáteční administrativní problémy se v posledních třech měsících roku 2016 podařilo realizovat 

stavbu. Ve výběrovém řízení zvítězila firma Creativ Buildings s r. o. A těsně před Vánocemi se 

podařilo kolaudovat nové šatny, jejichž základem je kontejnerový modul. Šatny tvoří sestava čtyř 

modulů.  

 

Asociace sportu pro všechny 

Předseda – Stanislav Kolář 

Základem činnosti oddílu jsou pravidelné hodiny v tělocvičně, cvičení na hřišti, popř. vycházky do 

přírody. V současné době ASPV nabízí cvičení rodičů a dětí od 1,5 do 4 let, cvičení pro předškoláky 

a nově i cvičení s písničkami, básničkami, popř. malováním, modelováním...  

Členskou základnu tvoří cca dvě třetiny dětí a jednu třetinu rodiče.  

Oddíl pomáhá zabezpečovat tyto akce: A jdem a jedem, Den dětí v Mokré. 

 



Mokerský florbalový turnaj 

V sobotu 9. 4. 2016 se v tělocvičně ZŠ Mokrá konal již 9. ročník Mokerského florbalového turnaje, 

kterého se tentokrát účastnilo pět týmů všech věkových kategorií, muži, ženy i žáci. Není ani tak 

důležité, jaké bylo pařadí týmů, ale výborná atmosféra a nasazení, se kterým všichni hráli. 

 

Dětský den 

I v roce 2016 připravili členové TJ ve spolupráci s místními hasiči a za podpory řady sponzorů 

oslavu Dětského dne ve velkém stylu. V sobotu 28. května se prostranství před základní školou stalo 

dějištěm velké párty plné her a zábavy. 227 dětí s doprovodem rodičů i prarodičů mohlo soutěžit a 

bavit se na 14 stanovištích. Hasiči kromě hasičské techniky předvedli i novinku v podobě hasicí 

výbušné koule. Vedle obří skluzavky, poníků, malování na obličej nechybělo ani velké pěnové pole, 

které k radosti všech dětí nastříkali členové SDH. Počasí celé akci přálo a spokojenost všech 

přítomných byla odměnou asi třem desítkám organizátorů. Potěšující je, že mezi organizátory jsou 

často už i ti, kteří nedávno na akci chodili jako děti. 

 

Tenisový oddíl 

Předseda oddílu – Radim Kolář 

Členskou zádladnu oddílu tvoří 20 dospělých a 16 dětí. 

Do soutěží vyslal oddíl  4  družstva. 

Celkem se hráči učastnili 10 turnajů všech věkových kategorií včetně oddílových a amatérských. Z 

turnajů pořádaných oddílem je možné uvést např. 20. ročník Memorialu Jaroslava Kaplana, který 

se konal v srpnu a v němž zvítězil Radim Barták. Za zmínku stojí také přátelské utkání ve 

čtyřhrách s Velaticemi. K utkání nastoupilo celkem deset dvojic (pět za Mokrou-Horákov a stejný 

počet za Velatice). Družstvo Velatic nakonec odjíždělo jako vítěz. 

Z významných novinek roku 2016 je nutné na prvním místě zmínit výstavbu nových šaten (viz výše), 

výstavbu skladu materiálu, obměnu plotu u kurtu č. 3. Nové vedení oddílu zprovoznilo internetové 

stránky a online rezervační systém na kurty pro veřejnost a usiluje o zkvalitnění tréninků mládeže, 

návrat bývalých hráčů a posílení hráčského kádru. 

V roce 2016 se podařilo družstvu dospělých postoupit do krajského přeboru III.  

V rámci zlepšení práce s mládeží angažoval oddíl jako trenérku Nikolu Fraňkovou, např. finalistku 

Australian Open ve čtyřhře, popř. reprezentantku ČR na univerzádě 2009 a 2011. 

 

Oddíl stolního tenisu 

Předseda oddílu – Mgr. Martin Vojtěch 

Oddíl stolního tenisu evidoval v roce 2016 16 dospělých členů a 11 žáků. První tři měsíce roku 

2016 byly ve znamení druhé poloviny soutěží družstev mužů sezóny 2015/2016. Soutěže družstev 

byly ukončeny v březnu a družstva A i B si vedla velmi dobře. Družstvo A skončilo v KSII na 3. 

místě, družstvo B v OP1 na 2. místě, družstvo C v OP2 na 12. místě a sestoupilo do OP3. Nejlepším 

hráčem oddílu byl Radek Paták. Velký výkonnostní vzestup opět prokázal Lukáš Rotrekl. Na 

ukončení sezóny uspořádal oddíl šestý ročník Memoriálu K. Bičana, kterého se zúčastnilo 17 hráčů 

ze šesti oddílů. Vítězi se stali Zdeněk Kvapil ve dvouhře a společně s Martinem Vojtěchem ve 

čtyřhře. 

Nová sezóna 2016/2017 byla zahájena v září 2016. Do soutěží družstev mužů vedení oddílu 

přihlásilo 3 družstva. Družstvo A do KS2, B do OP1, družstvo C do OP2 (výměna soutěže OP3 s M. 

Knínicemi). 

Pouze 3 hráči se zúčastnili v listopadu okresního přeboru mužů jednotlivců. V kategorii dvouhry 

mužů se probojoval do osmifinále Michal Rotrekl a Tomáš Vojtěch. Ve čtyřhře pak Tomáš Vojtěch 

s Mrkvicou z Telnice skončili na krásném třetím místě. 

Před Vánocemi se konal tradiční turnaj pro neregistrované, kterého se zúčastnilo 10 hráčů.  

 

Volejbalový oddíl 

Předseda oddílu- Petr Mikulášek 

V zimních měsících využívali členové oddílu tělocvičnu ZŠ Mokrá, ve zbývající části roku pak 

venkovní hřiště. Kromě připomínky 40 let fungování oddílu zorganizovali jeho členové už 25. 

ročník Memoriálu Miroslava Svobody a aktivně spolupracovali na realizaci nových šaten.  

 

40 let fungování oddílu 

První tréninky oddílu probíhaly od 3. ledna 1976, kdy byla otevřena tělocvična ZŠ Mokrá. 

Zakládajícími členy byli: Jaromír Borovička st., Jan Čižmarik, Karel Drápal, Vojtěch Hlavinka, 

Karel Kvarda, Jan Laichman, Anton Polák, Josef Serýnek a Alois Urbánek. 

Družstvo se přihlásilo 20. června 1976 do okresní soutěže, kde hrálo až do roku 1981, kdy 

postoupili do okresního přeboru. Tým bojoval nejen v těchto dvou soutěžích, ale také hrál několik 

sezón v blízkém okrese Vyškov. Dále se zúčastnil turnajů doma, v zahraničí za cementárnu Mokrá, 



kde většina z hráčů pracovala.  

Z těch, kteří se výrazně podíleli na organizaci činnosti oddílu, je třeba jmenovat: Karla Kvardu, 

Ladislava Štorka, Zdeňka Petrase a Jana Řezáče. 

V současné době, kdy okresní soutěž nefunguje, se členové oddílu zúčastňují různých turnajů a 

hrají amatérskou ligu v Brně.  

 

 

Fitness oddíl 

Předseda – Oldřich Drápal 

V roce 2016 bylo plně využito fitcentrum TJ oddílem fitness ke kondičnímu posilování a fitness 

aktivitám 30 členy oddílu a k pravidelným tréninkům i ženami z jiných oddílů  TJ Mokrá-Horákov. 

Zástupci našeho oddílu Martin Škrdla, Lukáš Lazarčík a Milan Jurda se zúčastnili extrémního 

závodu v běhu (na 7,5 km, 15 km a 30 km) s překážkami „Spartan Race“, ve kterém nás úspěšně 

reprezentovali. 

 

6. ročník soutěže silově vytrvalostního charakteru Mokrský ocelák 

V sobotu 18. 6. 2015 uspořádal oddíl fitness TJ  Mokrá-Horákov  6. ročník sportovní soutěže silově 

vytrvalostního charakteru „Mokrský ocelák”. Jedná se o soutěž fyzické kondice, která vychází  

z celorepublikové soutěžní verze. Smyslem je dát všem zájemcům možnost otestovat si stav své 

fyzické kondice prostřednictvím 5 disciplín silově vytrvalostního charakteru. Splněním nebo 

překročením předepsaných limitů v každé disciplíně získává účastník titul „Mokrský ocelák“. 

Disciplíny: TLAK v leže na lavici - muži s 65kg činkou minimální limit 12 opakování, ženy 25kg 

minimálně 3 opakování, SHYBY NA HRAZDĚ - minimální limit je 8 opakování, ženy minimálně 1 

opakování, LEH-SED za 2 minuty - 40 opakování, ženy minimálně 25 opakování, BĚH o délce 5 

km minimální limit je v průměru rychlost 5,5 min/km (27 min 30 sec), ženy 2,5 km minimální limit 

17 

min, CYKLISTIKA - trasa o délce 36 km min. limit pro splnění je průměr rychlosti 24 km/h (1 h 30 

min), ženy trasa v délce 25 km min. limit pro splnění je 1 h 20 min. Této otevřené soutěže i pro 

veřejnost se účastnilo 18 mužů a 4 ženy ve věku od 18 do 49 let, 10 soutěžících bylo z oddílu 

FITNESS a zbytek soutěžících byl z Mokré a jižní Moravy. 16 mužů a 3 ženy splnili nebo překročili 

stanovené limity své kategorie a obdrželi titul „Mokrský ocelák“. Účastnilo se i sedm dětí ve věku 

8 – 12 let, pro které byly připraveny upravené disciplíny. 

 

Petr Dumpík a jeho rekordy 

Dlouholetý člen Fitness oddílu je držitelem několika českých rekordů (např. v počtu shybů na 

psrtech z roku 2006, v počtu shybů na prstu jedné ruky z roku 2005 či počtu shybů na pravítku 

z roku 2006…).  

 

Nohejbalový oddíl – předseda Zdeněk Kocourek 

I když je stálých členů oddílu pouze šest a pravidelné turnaje nehrají, snaží se udržovat  

v přijatelném stavu nohejbalové hřiště pod Horákovem a příležitostně si zahrají nějaký víkendový 

turnaj a snaží se sami jeden zorganizovat.  

 

22. ročník nohejbalového turnaje O pohár starosty obce Mokrá-Horákov 

Šestého srpna se na hřišti pod Horákovem konal v pořadí již 22. ročník nohejbalového turnaje O 

pohár starosty obce Mokrá-Horákov. 

 

Cyklistický oddíl – předseda Karel Závodník 

I v roce 2016 absolvovali členové oddílu řadu společných akcí. Novoroční vyjížďku Moravským 

krasem doplnili koncem roku o tzv. mikulášskou. Společně vyjeli také na několik dnů do Jizerských 

hor, do Rakouska či Bílých Karpat.  

Kromě toho se někteří členové oddílu zúčastňovali vybraných cyklomaratonů, na nichž často 

obsazovali přední místa: Král Šumavy, Znojemská 50, BUKOLO, Author cup... 

Rozvozem kontrol pomáhají členové při organizaci akce A jdem a jedem. 

 

Novoroční jízda na kolech Moravským krasem 

Ani v roce 2016 zdejší cyklisté neporušili dlouholetou tradici a již poosmnácté v řadě vyjeli na 

Nový rok na okruh Moravským krasem. Startuje se vždy od restaurace U Zbojníka a připíjí se 

symbolicky mlékem. Tentokrát se na startu trati sešlo deset odvážlivců, které neodradil ani sníh a 

mráz. Zahanbit se nenechali ani pěší, kteří se odpoledne vydali k mokerské hájovně. 

 

41. ročník dálkového pochodu A jdem a 19. ročník cyklotrasy A jedem 

V sobotu 7. 5. 2015 se uskutečnil již 41. ročník dálkového pochodu A jdem a zároveň 19. ročník 



cyklotrasy A jedem. Organizátoři z tělovýchovné jednoty pro účastníky opět připravili pět tras pro 

pěší (10, 17, 24, 35 a 50 km) a tři trasy pro cyklisty (23, 33 a 57 km). Generálním sponzorem byl i 

tentokrát Českomoravský cement, a.s. Peníze ze startovného byly opět určeny Dětské nemocnici v 

Brně.Za krásného slunečného počasí se akce zúčastnilo celkem 305 pěších turistů.  Cyklotrasy 

absolvovalo celkem 63 cyklistů. Všichni účastníci zaplacením startovného 30 Kč umožnili, aby 

pořádající TJ Mokrá-Horákov, z.s., předala Fakultní dětské nemocnici Brno finanční dar v hodnotě  

9 000 Kč. 

 

Nabídka pronájmu pozemku 

V květnu 2016 vyhlásila TJ Mokrá-Horákov, z. s., soutěž o dlouhodobý pronájem pozemku v areálu 

hřiště pod Horákovem ke zbudování a provozování objektu občerstvení. Do 30. 9. 2016, což byl 

termín, dokdy měly být zaslány žádosti o pronájem, se ozval pouze dosavadní nájemce. Výkonný 

výbor TJ se rozhodl pronájem neprodloužit mimo jiné i z důvodu havarijního stavu budovy a 

problematického napojení na splaškovou kanalizaci. Navíc stavba měla jen dočasné kolaudační 

rozhodnutí, a to do 31. 12. 2016. Tím bylo zárověň rozhodnuto i o odstranění stavby.  

Cyklistický závod Modrá míle 

Cyklistický závod se po několika letech nekonal. 

 

Mistrovství republiky v deskové hře go 

Hra go je nejstarší desková strategická hra na světě, vznikla před 4 až 5 tisíci lety v Číně a patřila 

mezi čtyři základní lidské dovednosti spolu s poezií, malířstvím a hudbou. Podle učení taoistů je go  

prostředkem k poznání sama sebe. 

24.–27. září 2016 se mediatéce v Mokré konalo 42. mistrovství republiky. V rámci mistrovství se 

utkal obhájce titulu z roku 2015 Jan Prokop s dalšími sedmi hráči, kteří se kvalifikovali během 

roku 

2016. Novým mistrem republiky pro rok 2016 se stal Lukáš Podpěra. Organizátorem celé akce byl 

pan Thierry Defer z Horákova. Zájemci z Mokré-Horákova měli nejen možnost vidět nejlepší české 

hráče go v „akci“, ale také se aktivně zapojit např. v bistru Mezi Stromy, kam pro ně umístili 

organizátoři dvě herní soupravy i s pravidly. 

 

Mistrovství České republiky v soubojové střelbě 

V sobotu 15. října 2016 se na střelnici v Mokré utkalo 17 nejlepších dvojic z jednotlivých klubů 

Svazu vojáků v záloze ČR na Mistrovství České republiky v soubojové střelbě z velkorážní pistole a 

revolveru, které se kvalifikovaly v jednotlivých kvalifikačních soutěžích. Jedná se o střelbu na 7 

kovových sklápěcích terčů různých velikostí ve vzdálenosti 25 m – 28 m s limitem 15 sekund. 

Klub vojáků v záloze Mokrá za podpory obce Mokrá-Horákov mistrovství pořádá od roku 2012 

každý druhý rok jako jednu z nejprestižnějších soutěží v daném roce. Naši střelci se pravidelně  

umísťují na předních místech. V roce 2016 obsadili naši střelci třetí a čtvrté místo. 

 

Cestovní ruch, rekreace, propagace obce 

O umístění informačních tabulí s turistickými cíli na katastru obce viz v kapitole Mikroregion 

Roketnice. 

 

 5. Kap. Školství a zdravotnictví 
 

Mateřská škola Mokrá-Horákov 

Ředitelka – Jana Meserlová 

Základní údaje o školce ve školním roce 2015/16 zůstaly stejné: kapacita 130 dětí, 6 tříd (5 v 

Mokré a 1 v Horákově). Už v roce 2015 se MŠ Mokrá-Horákov zapojila do programu Ekoškola. 

Jedná se o mezinárodní vzdělávací program, jehož hlavním cílem je, aby žáci snižovali ekologický 

dopad školy a svého jednání na životní prostředí a zlepšili prostředí ve škole a jejím okolí. 

 

Školka tradičně organizuje pro děti řadu akcí. Na podzim to byly výlety do okolí obce a na 11. 11. 

2016 připravily paní učitelky společně s rodiči velký jablečný raut, který si všichni moc užili. 

Koncem podzimu stihly děti ještě divadelní představení Tři čuníci v Divadle Radost. Prosinec se 

nesl ve znamení příchodu Mikuláše a blížících se Vánoc. K tomu patřilo i účinkování dětí na akci 

pořádané obcí Rozsvícení vánočního stromu i další divadelní představení, tentokrát s názvem 

Vánoční pohádka. 

V polovině ledna se budoucí školáci vypravili na chvilku do velké školy. To proto, aby ze zápisu, 

který se konal o něco později, neměli vůbec strach. Kromě Medvědí pohádky, kterou viděly ve 

školce, stihly děti z mateřinky koncem ledna vystoupit společně se školáky na Novoročním koncertu 

v KD v Horákově. Tam se taky v půlce února konal hojně navštívený maškarní ples.  



Od února předškolní děti plnily úkoly, které rozvíjí zrakové a sluchové vnímání, komunikační 

schopnosti, matematické dovednosti, prostorovou orientaci atd. Vše probíhá zábavnou a hravou 

formou za přítomnosti rodičů.  

Během března se jednotlivé třídy vydaly na návštěvu do místní knihovny. Paní knihovnice si pro 

děti připravila vyprávění o jaru a Velikonocích. Děti si společně vyrobily papírovou kraslici a 

posléze si mohly prohlédnout celou knihovnu, knihy a pohrály si s loutkami. Poslední dny před 

velikonočními svátky proběhly dvě společné akce. První jarní den vyjela celá mateřská škola na 

divadelní představení do divadla Radost. Děti zhlédly pohádku O Červené karkulce. V závěru týdne 

se konaly v mateřské škole, v dopoledních hodinách, velikonoční dílny.  

Měsíc duben byl ve školce opravdu plný zajímavých aktivit. Jaro v mateřské škole uvítali společnou 

akcí se základní školou. Na hřišti pod Horákovem se zúčastnili ornitologického programu 

společnosti na ochranu dravých ptáků Zayferus. 

20. dubna za dětmi přijela paní Rakovčíková s pohádkou O Popelce a 22. dubna se konal před 

základní školou dopravní Den s policií. Velkým zážitkem byla možnost sednout si na policejní 

motorku, prozkoumat policejní auto nebo získat otisk vlastní ruky. V dubnu se děti a rodiče zapojili 

do ekologického projektu podniku ASA s.r.o. "Sbíráme papír s panem Popelou".  

Koncem dubna proběhl tradiční Den otevřených dveří a začátkem měsíce května zápis do mateřské 

školy. K zápisu se dostavilo 44 dětí.  

Závěrečné měsíce školního roku byly hodně nabité – Den rodin, Den matek, návštěva planetária, 

Den dětí, který připravili pro školku deváťáci, výlet za koníky do Hostěnic, přespání ve školce, 

pasování na školáky… 

 

Školní rok 2016/17 

Nový školní rok se přihlásil opravdu s letním počasím a děti mohly plně využívat novou školní 

zahradu, která získala v zadní části i nové oplocení. Během prázdnin malíř vymaloval nejen některé 

třídy a přípravny, ale částečně i venkovní fasádu.  

 

Projekt Velké ucho v MŠ Mokrá-Horákov 

Jedná se o projekt, který spadá do programu Ekoškola. Cílem tohoto projektu je naučit děti vnímat 

hluk a případně i jeho dopady. Výzva byla vyhlášena ve spolupráci s firmou Saint Gobain. Celkem  

se do výzvy zapojilo 19 mateřských škol z celé ČR. Odměnou za 3 nejlépe zpracované projekty byla 

úprava jedné místnosti do akusticky ideálního stavu. Projekt MŠ Mokrá-Horákov byl vybrán mezi 

nejlepší tři, takže koncem prázdnin nainstalovala firma Saint Gobain vě školce odhlučňovací prvky 

v celkové hodnotě 80 tis. Kč. Další odhlučňovací prvek – stahovací rolety, které snižují hluk ve 

třídách zejména v době odpočinku dětí, byl namontován na začátku školního roku. Instalaci 

provedla firma Svět oken. 

Již během měsíce září se rodiče a nejen rodiče, ale i babičky a paní knihovnice, zapojili do akce 

„Celé Česko čte dětem“ a přišli dětem přečíst pohádku během poledního odpočinku. 

První společná podzimní událost, která se koná pravidelně každý rok, je drakiáda. Ve čtvrtek 13. 

10. se děti společně s panem starostou a rodiči zapojili do projektu 72 hodin. V letošním roce nesl 

název„Zasaď strom ovocný, nebudeš nemocný“.  

 

Konec roku bývá ve školce ve znamení Vánoc – výstava perníků, rozsvícení vánočního stromu, 

vánoční dílničky, vypouštění balónků, vánoční světélkování… Děti z horákovské třídy byly ještě 

koledovat, a protože chodívaly koledovat do obchodu a hostince v Horákově. Jenže koncem roku 

2016 nefungoval ani obchod, ani hostinec, tak se děti vydaly do bistra Mezi Strony. 

 

Základní škola Mokrá 

Ředitel – RNDr. Josef Palík 

Ve školním roce 2015/16 navštěvovalo ZŠ Mokrá celkem 327 žáků ve 14 třídách. Chod školy 

zajišťovalo 18 učitelek (14 na nižším a 4 na vyšším stupni), 5 učitelů, 3 pedagogičtí asistenti, 3 

vychovatelky školní družiny a 4 externí pracovníci vyučující náboženství. 

Dále se na provozu školy  podílelo 8 správních zaměstnanců, z toho 1 administrativní pracovnice. 

Ve školní jídelně pracovalo sedm kuchařek a vedoucí školní jídelny. Školní jídelna vaří pro žáky a 

zaměstnance základní školy a pro výdejnu stravy Mateřské školy Mokrá a Mateřské školy 

Hostěnice. V rámci doplňkové činnosti připravuje obědy pro další strávníky. Celkem školní jídelna 

vydává cca 550 obědů (cca 350 samotná škola a 200 mateřské školky). 

 

Průběh vzdělávání 

Výuka probíhala podle školního vzdělávacího programu. Pro podporu individualizace výuky byly 

některé početné třídy v hodinách českého a anglického jazyka a matematiky děleny na poloviny. V 

rámci podpory technického vzdělávání a přírodovědné gramotnosti byly děleny třídy v jedné 

hodině 



přírodopisu, zeměpisu, chemie a fyziky, které byly využívány především pro podporu aktivního 

učení a experimentální činnosti žáků.  

Stálá pozornost byla věnována práci s integrovanými žáky a žáky se zdravotním postižením a 

znevýhodněním.  
Učitelé se ve školním roce 2015/16 zaměřili na rozvoj čtenářské, informační, sociální a regionální 

gramotnosti. Nejlépe jsou na tom žáci v oblasti informační gramotnosti, pokulhávají jejich 

čtenářské a sociální dovednosti.  

Nejlepší absolventské práce žáci 9. ročníku prezentovali pro širokou veřejnost v Mediatéce 

v Mokré. 

V rámci ekologické výchovy byla škola čtvrtým rokem zapojena do recyklačního programu 

Recyklohraní, který vede žáky ke třídění odpadů formou plnění různých úkolů. Žáci sbírali použité 

baterie, kterých shromáždili téměř 200 kg. Škola dbá na třídění plastů. Žákovský parlament opět  

organizoval sběr starého papíru (letos nasbíráno 26 tun). Ve škole je také umístěn kontejner na 

elektronický odpad. 

Ve spolupráci s místními včelaři žáci v rámci Dne Země sbírali odpad v okrajových částech obce.  

Také se úspěšně zapojili do soutěže Voda v historii, kterou vyhlásilo Povodí Moravy. 

V rámci dopravní výchovy škola uspořádala projektový den Bezpečně na kole. 

Žáci 1. stupně se zúčastnili celodenního projektu Den bez úrazů, žáci 2. stupně Dne ochrany 

člověka za mimořádných situací. Ve výchově k ochraně zdraví pokračoval projekt HOBIT (ve 

spolupráci s Fakultní nemocnicí u sv. Anny Brno) – žáci se zúčastnili krajské akce FAST běh 

HOBIT, kde je jednotlivá družstva umístila na předních místech. 

Podobně jako v předcházejícím roce probíhalo testování firmou SCIO. Dle výsledků je studijní 

potenciál žáků ve všech testovaných ročnících a předmětech využíván optimálně. 

Chování žáků je až na výjimky v souladu s dohodnutými pravidly a školním řádem. Atmosféra školy 

a komunikace mezi žáky a učiteli je otevřená se vzájemným respektem mezi žáky, učiteli i ostatními 

zaměstnanci. 
 

Další údaje o škole 

Na konci školního roku bylo v evidenci výchovné poradkyně 75 žáků (23% žáků školy), z toho bylo 

14 žáků integrovaných, kteří pracovali podle individuálního vzdělávacího plánu, 6 z nich s 

asistentem pedagoga. Pro rodiče vycházejících žáků připravila výchovná poradkyně Rodičovskou  

akademii k volbě povolání a Školní miniveletrh s účastí zástupců 11 středních škol. V rámci 

kariérového poradenství navštívili žáci 8. ročníku Informační centrum Úřadu práce Brno-venkov a  

SŠTE Olomoucká v Brně. 

 

Ve své činnosti pokračoval žákovský parlament. Jeho členové (zástupci jednotlivých tříd) se 

podíleli na organizaci zahájení školního roku i předávání pololetního vysvědčení. Již tradičně 

organizovali podzimní a jarní sběr starého papíru. V předvánočním období předali jeho zástupci 

žáky vyrobené dárky pacientům Dětské fakultní nemocnice v Brně. Velký úspěch měl opět Ples žáků 

školy i nově obnovená tradice Diskohrátek v Kulturním domě v Horákově. V květnu pomáhali s 

organizací celoškolní akce Mokrá má talent. V závěru roku navštívili lanové centrum Jungle Park v 

Brně.  

 

Počítačové vybavení 

Škola má v současné době 60 počítačových stanic a jeden server. Učitelé využívají ke své přípravě 

12 počítačů s tiskárnou umístěných v kabinetech, sborovně a knihovně. V učebně informatiky je 24  

žákovských stanic, jedna je určena vyučujícímu. Učebna je využívána k výuce informatiky, českého 

i anglického jazyka, zeměpisu, přírodopisu, digitálních technologií a matematiky i v některých 

hodinách na 1. stupni. Další PC se nacházejí v družině a v kancelářích školy, k dispozici je skener 

a síťové tiskárny. Všechny počítačové stanice ve škole mají přístup na internet. V celé škole je 

zablokovaný přístup na sociální sítě. Všechny třídy školy kromě jedné třídy na 2. stupni jsou 

vybaveny interaktivními tabulemi 

 

Během školního roku byli na naší škole na pedagogické praxi 3 studenti Pedagogické fakulty MU 

Brno a jedna žákyně střední pedagogické školy. 

Od listopadu probíhá ve škole s podporou vedení obce dlouhodobý výzkumný program společnosti 

Dynasit CZ spol. s r. o. zaměřený na používání balančních sedacích podložek pro zlepšení držení 

těla, posílení zádových svalů jako prevence před vadami páteře dětí. Každého půl roku jsou žáci 

vyšetřeni týmem zdravotníků a lékaře. Výzkumu se účastní se souhlasem rodičů přes 200 žáků 

především 1. stupně školy. 

 

Ocenění žáků 



Výroční cena byla udělena žákyni 9. ročníku Kláře Ženožičkové za vynikající dlouhodobou 

reprezentaci školy v naukových soutěžích a výborné studijní výsledky. Cena roku byla udělena 

Tereze Bednářové (4.B), Marii Bartákové a Anežce Brzobohaté (obě 8.A) za vynikající úspěchy ve  

školní práci, účast v soutěžích a vzornou reprezentaci školy. Pro 48 žáků 1. stupně, kteří se 

zúčastňovali školních soutěží a aktivně se zapojili do života školy, byl připraven zájezd za odměnu.  

 

Další vzdělávání pedagogických pracovníků a celoživotní vzdělávání 

V dalším vzdělávání pedagogických pracovníků se škola v daném školním roce zaměřila na 

metodiku zvládání vzdělávacích a výchovných problémů žáků (školení sborovny) a práci učitele se 

třídou, na proškolení nových učitelů v metodách činnostního učení. Jeden učitel dokončil 

specializační studium Koordinátor školního vzdělávacího programu a jeden učitel absolvoval 

kvalifikační studium pro ředitele.  

 

Školní družina a zájmové kroužky 

Do školní družiny se přihlásilo 90 dětí, které byly rozděleny do třech oddělení. Činnost družiny 

byla zaměřena na pohybové aktivity, ke kterým využívaly vychovatelky areál školy i okolní přírodu, 

dále na výtvarné a pracovní činnosti, různé hry a relaxaci. Vychovatelky připravily s dětmi 

také řadu projektů (soutěž Superstar, Vánoce, Velikonoce, Sportovní hry aj.). Rozvíjely u dětí mj. 

sociální integritu, spolupráci, posilování sebedůvěry, tolerance, čtenářské návyky… 

Škola nabízela ve školním roce 2015/16 celkem 12 zájmových kroužků (např. 2 florbalové, 2 

přírodovědné a 2 sborového zpěvu, aerobic, sportovní hry...), do jejichž činnosti se zapojilo na 187 

dětí! Další zájmovou činnost nabízely ve škole spolupracující organizace (Dům dětí a mládeže 

Helceletka Brno, Rytmik Brno, Kroužky.cz). 

 

Údaje o výsledcích inspekce provedené Českou školní inspekcí 

V říjnu se zúčastnili žáci 9. ročníku pilotního testování z matematiky. Žáci 6. ročníku se v květnu 

zúčastnili Výběrového zjišťování výsledků žáků v oblasti sociální gramotnosti. V květnu proběhla 

dvoudenní tematická inspekce zaměřená na získávání informací o podpoře rozvoje, dosažené 

úrovni a výsledcích vzdělávání v sociální gramotnosti. Škola se účastnila pěti dotazníkových 

šetření ČŠI v 

modulu InspIS (Prevence rizikového chování v ZV, Občanské vzdělávání v ZŠ, Vzdělávání v oblasti 

bezpečnosti, Počty romských žáků a problematika asistenta pedagoga, Podmínky rozvoje sociální 

gramotnosti). 

 

Akce školy 

ZŠ Mokrá uspořádala během školního roku 2015/16 zhruba desítku vícedenních akcí typu školy 

v přírodě, lyžařského výcvikového kurzu, adaptačních pobytů… Dále se v programu školy objevily 

asi dvě desítky exkurzí a jednodenních akcí (ZOO Lešná, Planetárium Brno, Anthropos, Lom 

Mokrá, jeskyně Pekárna, Vídeň…). Nechyběly ani projektové dny (např. Den bez úrazu, Sportovní 

den), besedy (např. s ilustrátorem Adolfem Dudkem), návštěvy divadel (Divadlo Polárka, Reduta, 

Mahenovo divadlo…) či vzdělávacích projektů (Bezpečně na kole, Bezobratlí v údolí Říčky…). 

Kromě toho škola ještě organizačně zajišťovala dalších patnáct akcí – Mokerský běh, Mokerská 

laťka, Zpívání u stromečku, Vánoční dílny, Novoroční koncert…  

 

Účast žáků v soutěžích 

Co se týká vědomostních soutěží, účastnili se zdejší žáci okresních kol biologické, chemické a 

dějepisné olympiády. Úspěch zaznamenali v literární a výtvarné soutěži s názvem Voda v historii, 

kterou vyhlásilo Povodí Moravy. Úspěšní byli žáci nižšího i vyššího stupně a podařilo se jim získat 

ve svých kategoriích první, druhé i třetí místo. Dokonce do Mokré putovala i cena generálního 

ředitele Povodí Moravy. Ve sportovních soutěžích se žákům z Mokré již tradičně daří, opět získali 

výborná umístění v okresním finále Poháru rozhlasu a Želešické růži či ve florbalu. Bodovali i 

v Atletickém trojboji, ve FAST běhu a přeboru v gymnastice.  

 

Mezinárodní projekty 

Bohužel škola není zapojena do žádného rozvojového ani mezinárodního programu. 

 

Spolupráce školy s rodiči, obcí a dalšími subjekty 

Spolupráce se zákonnými zástupci žáků probíhala formou třídních schůzek a hovorových hodin 

a třídních akcí. Během roku škola připravila 2x třídní schůzky a 3x hovorové hodiny. Kromě toho 

se uskutečnily 3 mimořádné schůzky s rodiči třídy 3.A pro řešení aktuálních problémů třídy. Rodiče 

byli o vzdělávání svých dětí informováni poprvé také prostřednictvím elektronické žákovské knížky 

(v 5. – 9. ročníku). Pro předškolní děti z mateřských škol z Mokré, Horákova a Velatic organizovali 



učitelé 1. tříd ukázkové hodiny. V lednu a květnu učitelé uspořádali schůzky pro rodiče budoucích 

prvňáčků. Učitelky 1. ročníku pozvaly rodiče na otevřené hodiny českého jazyka a matematiky.  

V březnu proběhl tradiční Den otevřených dveří, kdy vyučovací hodiny navštívilo 95 rodičů. 

Výchovná poradkyně zorganizovala již tradičně pro žáky a jejich rodiče Akademii k volbě povolání 

a 12. školní miniveletrh středních škol. 

Pro seniory v Horákově uspořádali žáci 9. ročníku Mikulášskou nadílku v domě s pečovatelskou  

službou, žáci 1. stupně vystoupili s pásmem písniček a scének v Klubu seniorů v Mokré.  

Pro žáky, rodiče i širokou veřejnost připravili učitelé spolu se žáky v jídelně školy tradiční Vánoční 

dílny, kde si návštěvníci vyrobili dárky s vánoční tematikou.  

Ve spolupráci s Mateřskou školou Mokrá a obcí zorganizovalo vedení školy v Kulturním domě  

v Horákově Novoroční koncert a vystoupení ke Dni matek. V únoru se uskutečnil tamtéž 24. školní 

ples. 

Školská rada se během roku sešla dvakrát. Na svých jednáních mj. projednala výroční zprávu 

činnosti školy za předchozí školní rok a návrh rozpočtu na rok 2016 (příspěvek zřizovatele na 

provoz školy). O dění ve škole pravidelně přináší informace Zpravodaje, které vydávají obec 

Mokrá 

-Horákov, Velatice a Hostěnice. Informace o činnosti školy a průběhu vzdělávání jsou pravidelně  

zveřejňovány také na internetových stránkách školy, vychází 2 čísla školního časopisu ročně. 

 

Pokračovala velmi dobrá spolupráce se zřizovatelem školy. Obec Mokrá-Horákov věnuje stálou  

pozornost opravám budovy školy. Příspěvek zřizovatele na provoz školy v roce 2015 pokryl potřeby  

školy. V roce 2016 byl rozpočet navýšen o částku na zakoupení chybějících interaktivních tabulí do  

tříd. Na nákup dvou tabulí poskytly účelový finanční dar také Velatice a Hostěnice.  

 

Velmi dobré vztahy má škola s Českomoravským cementem, a. s. (ČMC), který je také sponzorem 

školy. Darované finanční prostředky byly použity na nákup sportovního vybavení. Žáci 8. ročníku 

absolvovali exkurzi v cementárně, žáci 9. ročníku v lomu Mokrá. Mezi další sponzory patří firma 

TASY Mokrá, další podnikatelské subjekty našich obcí a řada rodičů, kteří kromě finančních darů 

poskytli také potřeby pro výtvarnou výchovu, ceny pro třídní i školní soutěže a akce. 

Pokračovala spolupráce se Střední školou technickou a ekonomickou Brno v projektu „Podpora 

přírodovědného a technického vzdělávání na středních školách v Jihomoravském kraji“. 

Při organizování exkurzí, externích výukových programů a dalších školních akcí jsme 

spolupracovali s řadou partnerů, mezi něž patří Dům dětí a mládeže Helceletova Brno, pobočka  

Brno-Slatina, detašované pracoviště v ZŠ Mokrá, Lipka – školské zařízení pro enviromentální  

výchovu, Dům ekologické výchovy Rozmarýnek, Centrum globálního rozvojového vzdělávání Na  

Zemi, místní knihovna v Mokré, Technické muzeum Brno, Moravské zemské muzeum, BESIP,  

Asociace sportovních školních klubů Brno-venkov, pavilon Anthropos, Planetárium Brno, SITA  

Brno, Sdružení pedagogů a škol se základním vzděláváním Tvořivá škola,Úřad práce Brno-venkov, 

Pedagogicko-psychologická poradna Brno, FN u sv. Anny Brno, Státní zdravotnický ústav a další. 

Spolupráce pokračovala také se spádovými mateřskými školami. 

 

Kontroly hospodaření 

Dne 17. 12. 2015 byla provedena ze strany zřizovatele finanční kontrola hospodaření s veřejnými 

prostředky za období leden až listopad 2015. Finanční kontrola neshledala žádné nedostatky. 

 

Materiálně technické podmínky vzdělávání 

Materiálně technické podmínky školy pro vzdělávání jsou dlouhodobě na velmi dobré úrovni. 

Finanční prostředky od zřizovatele umožňují kvalitní rozvoj školy. Instalováno bylo 7 nových 

interaktivních tabulí, na které přispěly obce Mokrá-Horákov, Velatice a Hostěnice, jsou nyní ve 

všech třídách s výjimkou učebny výtvarné výchovy. Obměněno bylo několik starých počítačů. V 

učebně přírodopisu a chemie škola pro zatemnění učebny instalovala vnější žaluzie. Z bývalé 

klubovny na 3. schodišti byla vybavena učebna angličtiny pro 1. stupeň. Z učebních pomůcek bylo 

zakoupeno 12 nových žákovských mikroskopů. 

Rekonstrukcí prošly chlapecké WC u tělocvičny, revitalizací prochází školní zahrada, žáci nově 

upravili plochu pro záhony, zbudovali dvě skalky a instalovali hmyzí hotel. Byly započaty práce na 

vybudování zahradního altánu. Z dalších oprav bylo provedeno čistění odpadního potrubí v hlavní 

budově, výměna centrálního ohřívače vody a další nutné opravy v kotelně školy. 

Všechny předepsané revize, požárně preventivní prohlídky a prověrky BOZP jsou prováděny v 

zákonných lhůtách. 

 

Z činnosti ZUŠ Mokrá 

Učitelé a žáci ZUŠ v Mokré jako každý rok připravili pro obyvatele obce několik vystoupení (např.  

v Senior klubu Mokrá či v budově ZUŠ).  



Koncem roku se na jednání zastupitelstva objevil dopis, který obsahoval připomínky k fungování 

pobočky ZUŠ v Mokré. Starosta přislíbil projednání celé záležitosti s ředitelkou ZUŠ.  

 

Hudební škola Výuka umění 

Ředitel školy – Radek Meluzín 

Hudební škola fungovala již 15. rokem 

 

Zdravotnictví, DPS 

V průběhu roku 2016 začala na Zdravotním středisku v Mokré ordinovat pro dospělé pacienty 

druhá lékařka. Jedná se o MUDr. Miroslavu Pospíšilovou. 

 

 

6. kap. Počasí 

Leden 

Za celý měsíc nasněžilo asi třikrát a většinou bylo zataženo. Teploty v prvním lednovém týdnu se 

držely pod bodem mrazu i přes den. Pak následovalo cca deset teplejších dnů, kdy ovšem ani 

odpolední teploty nepřesáhly +4˚ C. Od 18. do 24. ledna teploty mírně klesly a místní dobrovolníci 

toho využili k přípravě ledové plochy na hřišti pod Horákovem. Konec měsíce opět přinesl oteplení. 

 

Únor 

Ani únor nezmírnil srážkový deficit z ledna. Asi třikrát pršelo, ale po sněhu ani památky a obloha 

se téměř nevyjasnila. Teploty zcela výjimečně pod bodem mrazu, maximální únorová teplota 

+16,5˚C. 

 

Březen 

V březnu jsme zaznamenali pouze jeden mrazivý den. Dny s jasnou oblohou by se daly spočítat na 

prstech jedné ruky a pršelo dvakrát. Nejvyšší měsíční teplota +19,2˚C v posledním březnovém dnu. 

 

Duben 

Po celý duben převažovalo zataženo a oblačno, ale opět pršelo jen velmi málo. Napočítali bychom 

cca sedm dní, kdy se obloha vyjasnila. Po celý měsíc se teploty pohybovaly v rozmezí od 4 – 22˚C.  

 

Květen 

Pro květen platí obdobná charakteristika jako pro duben – převážně zataženo a oblačno, sice se 

vyskytla první bouřka, ale celkově pršelo velmi málo a opět zhruba sedm osm polojasných až 

jasných dnů. Teploty v průměru o pět stupňů vyšší než v dubnu. 

 

Červen 

I v červnu pokračoval suchý ráz počasí, asi třetina dnů byla polojasná až jasná a teplotní maxima 

se v závěru dostala až nad 33˚C.  

 

Červenec 

I když v závěru měsíce jsme zaznamenali několik bouřek, ani červenec výrazně nezlepšil srážkovou 

bilanci. Asi v jedné třetině červencových dnů byla obloha polojasná až jasná a ranní minima se 

dostávala ke 20˚C a odpolední přes 32˚C.   

 

Srpen 

Srpen byl ve srovnání s červencem ve stínu o stupínek chladnější, ale opět bez deště a s větším 

množstvím jasných a polojasných dnů (přes dvacet). 

 

Září 

V září pokračoval suchý ráz počasí roku 2016. Téměř nepršelo a většinou bylo skoro jasno. Babí 

léto provázely teploty až ke třiceti stupňům.  

 

Říjen 

Říjnové teploty se od těch zářijových výrazně lišily – hned od druhého října se ochladilo a v závěru 

měsíce už ranní teploty klesaly těsně nad bod mrazu a odpolední se držely do 15˚C. Pouze několik 

menších přeháněk, cca polovina jasných dnů. 

 

Listopad 

Prvního sněhového poprašku jsme se dočkali 10. listopadu, tedy svatý Martin přijel o den dřív. S 

výjimkou jednoho propršeného dne skoro nekáplo. Už od první dekády se objevovaly ranní mrazíky 



a odpolední maxima se vyhoupla lehce nad deset stupňů.  

 

Prosinec 

Ranní i odpolední prosincové teploty oscilovaly kolem bodu mrazu v rozmezí od -8˚C do +8˚C. 

Devatenáctého prosince sněžilo a sněhová pokrývka vydržela do Štědrého dne. Co se týká srážek, 

ani prosinec nic podstatného nezměnil. 

 

 

7. Kap. Pohyb obyvatelstva 
Počet narozených dětí za rok 2016: celkem 28  ( Mokrá 17, Horákov 11 ) 

Počet přistěhovaných občanů: celkem 68 ( Mokrá 34, Horákov 34) 

Počet odstěhovaných občanů: celkem 56 ( Mokrá 45, Horákov 11) 

Počet zemřelých: celkem 25 ( Mokrá  15, Horákov 10 ) 

Celkový počet obyvatel Mokré-Horákov – 2 763( Mokrá 2074, Horákov 689) 

 

Nejstarší občané v roce 2016 

Mokrá: nejstarší muž –       pan Václav Vaňáček, 1924, Mokrá 187 

 nejstarší žena –       paní Lidie Luňáčková, 1922, Mokrá 40 

Horákov: nejstarší muž –  pan Ludvík Vacula, 1929, Horákov 44 

     nejstarší žena –  paní Marie Ruibarová, 1925, Horákov 121 

 


